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Αθήνα, σήµερα στις 26 Σεπτεµβρίου 2011, ηµέρα Δευτέρα και
ώρα 18.11’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΥ ΝΙΩΤΗ.

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Οδυσσέα Κωνστα-
ντινόπουλο, Βουλευτή Αρκαδίας, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Συλλόγου Επαγ-
γελµατιών Κτηνοτρόφων, Νοµού Ηρακλείου Κρήτης αιτείται την
τακτοποίηση απορριπτέων εξισωτικής 2010, λόγω αγρονοµικών
παραβάσεων.

2) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Πρόεδρος της ‘Ενωσης Ατόµων µε Αναπη-
ρία αιτείται την πλήρη εξαίρεση των ατόµων µε αναπηρία και των
οικογενειών τους από το µέτρο του τέλους ακίνητης περιουσίας.

3) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία η Πρόεδρος του Πανθεσσαλικού Συλλόγου
Αναπήρων Πολιτών διαµαρτύρεται για την κατάργηση των ΚΕ-
ΚΥΚΑΜΕΑ, όπως προβλέπεται στο σχέδιο νόµου «Ανασυγκρό-
τηση Φορέων Κοινωνικής Αλληλεγγύης, Κέντρα Αποκατάστασης,
Αναδιάρθρωση ΕΣΥ και άλλες διατάξεις».

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δηµο-
σίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην εικόνα ντροπής την
οποία παρουσιάζει σήµερα το παλιό κολυµβητήριο της Αγυιάς.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις αυξηµένες ελ-
λείψεις του προσωπικού του ΠΓΝΠ.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην απαλλαγή της
εξαγωγικής βιοµηχανίας από το βάρος του ειδικού φόρου κατα-
νάλωσης (ΕΦΚ), στην τιµή του φυσικού αερίου.

7) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Επαγγελµατιών Κτηνοτρόφων

Νοµού Ηρακλείου «ΣΕΚΝΗ» καταθέτει τις απόψεις του σχετικά
µε το θέµα που αφορά στους απορριπτέους αγρότες από την
εξισωτική του 2010, λόγω αγρονοµικών παραβάσεων.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην απόγνωση των
αλιέων, λόγω της οικολογικής καταστροφής χιλιάδων νεκρών
ψαριών και χελιών, στη λίµνη του Προκόπιου.

9) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Αντιπεριφερειάρχης Χανίων αιτείται την εκ
νέου ορθή ερµηνεία και εφαρµογή του νόµου των αποζηµιώσεων
από τον ΕΛΓΑ, ώστε οι αποζηµιώσεις των ελαιοπαραγωγών να
δοθούν σε επίπεδο ελαιοκοµικών ζωνών και όχι δήµων.

10) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρό-
βληµα της έλλειψης καυσίµων για τα περιπολικά της Αστυνο-
µικής Διεύθυνσης Αχαΐας.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις δηµόσιες επεν-
δύσεις ολοκλήρωσης των εργασιών, στην Ολυµπία και Ιόνια οδό,
σιδηροδροµικού δικτύου και άφιξης φυσικού αερίου στην Πάτρα
και ΒΙΠΕ θεωρώντας τις ως θετική στάση ανάταξης της οικονο-
µίας της χώρας.

12) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι καρπουζοπαραγωγοί του Νοµού
Ηλείας καταθέτουν µια σειρά αιτηµάτων, µε αφορµή τα προβλή-
µατα που αντιµετωπίζουν στη φετινή καλλιεργητική περίοδο.

13) Ο Βουλευτής Καστορίας κ. ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Συνδέσµου Γουνο-
ποιών Καστοριάς «Ο Προφήτης Ηλίας», αιτείται εξαίρεσης από
την υποχρεωτική ασφάλιση στον ΟΑΕΕ, βάσει του ν.3050/02, των
επαγγελµατιών οι οποίοι δραστηριοποιούνται στις περιοχές κάτω
των δύο χιλιάδων κατοίκων.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία o Σύνδεσµος Κοινωνικών Λειτουρ-
γών Ελλάδος επισηµαίνει τα σηµαντικά προβλήµατα που παρα-
τηρούνται στη λειτουργία και στη χρηµατοδότηση των προγραµ-
µάτων «Βοήθεια στο Σπίτι» και «Κοινωνική Μέριµνα» και καταθέ-
τει προτάσεις για την αντιµετώπισή τους,

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ
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15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία o Πρόεδρος της Πανελλήνιας
Οµοσπονδίας Συλλόγων Εργαζοµένων σε Ερευνητικά Ιδρύµατα
Ιδιωτικού Δικαίου, αιτούνται ώστε τα Ερευνητικά Ιδρύµατα ΝΠΙΔ
να µη συµπεριλαµβάνονται στη λίστα των ΔΕΚΟ καθώς και την
άµεση προώθηση νόµου για την έρευνα.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εµπορικής και Τουρι-
στικής Ανάπτυξης Δήµου Ακράτας εκφράζει την αντίθεσή του για
την επιβολή τού ειδικού τέλους ακινήτων στις επιχειρήσεις.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυ-
τέκνων Ελλάδος αιτείται ειδικών ρυθµίσεων και βελτιώσεων, σε
ότι τους αφορά, στην τροπολογία που ρυθµίζει την επιβολή τού
ειδικού τέλους ακινήτων.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Δυτικής Αχαΐας αιτείται τη
λήψη µέτρων ανακούφισης των επιχειρηµατιών της περιοχής
εξαιτίας της µεγάλης καταστροφής στο διβάρι του Προκόπου
της Δηµοτικής Ενότητας Λαρίσου.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εµπορικής και Τουριστικής
Ανάπτυξης Δήµου Ακράτας εκφράζει την αδυναµία των µελών να
πληρώσουν το ειδικό τέλος ακινήτων για τις επιχειρήσεις. 

20) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ουρούµης Αναστάσιος αιτείται
να διερευνηθεί η δυνατότητα ένταξής του στο µέτρο 144 των κα-
τόχων δικαιωµάτων καπνού.

21) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Σκύρου αιτείται την επέκταση
της αίθουσας υποδοχής του πολιτικού αεροδροµίου προκειµέ-
νου να καλυφτούν οι αυξηµένες ανάγκες επισκεψιµότητας.

22) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Εργα-
ζοµένων ΟΤΕ (ΟΜΕ-ΟΤΕ) εκφράζει την ανησυχία της για το
αρνητικό πλαίσιο λειτουργίας του ανταγωνισµού των τηλεπικοι-
νωνιών στη χώρα µας.

23) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία o Σύλλογος Πτηνοτρόφων Κτηνοτρόφων
Νοµού Ευβοίας αιτείται παράταση δεκαπέντε ετών στις πάσης
φύσεως άδειες λειτουργίας κτηνοτροφικών µονάδων και επέ-
κταση της ΚΥΑ για την απαλλαγή αδειοδότησης των γεωτρήσεων
άρδευσης µέχρι της άντλησης εκατό χιλιάδων κυβικών µέτρων
ετησίως.

24) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Ελληνικός Σύνδε-
σµος Εταιρειών Κέντρων Επαγγελµατικής Κατάρτισης αιτείται
την αναγκαιότητα λήψης άµεσων αποφάσεων προώθησης νέων
Προγραµµάτων Συνεχιζόµενης Επαγγελµατικής Κατάρτισης για
την αντιµετώπιση της ανεργίας.

25) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµο-
σπονδία Πολυτέκνων Ελλάδος αιτείται την επιστροφή στο
καθεστώς των µετεγγραφών και τη θέσπιση της βάσεως του
δέκα (10) για την εισαγωγή στα ΑΕΙ και ΤΕΙ για τους πολυτέκνους

και τα τέκνα πολυτέκνων.

26) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµο-
σπονδία Πολυτέκνων Ελλάδος αιτείται την ύπαρξη διευκρινίσεων
και βελτιώσεων σε ότι αφορά το έκτακτο ειδικό τέλος ηλεκτρο-
δοτούµενων δοµηµένων επιφανειών στους πολυτέκνους.

27) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία o Σύνδεσµος Ιδιοκτη-
τών Ξένων Γλωσσών καταγγέλλει διαπλοκή στη διαδικασία
αναγνώρισης των πιστοποιητικών γλωσσοµάθειας.

28) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Περιφερειάρχης Κε-
ντρικής Μακεδονίας καταθέτει µια σειρά προβληµάτων που
έχουν προκύψει στην Περιφέρεια από την εφαρµογή του «ΚΑΛ-
ΛΙΚΡΑΤΗ».

29) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την απένταξη του Κέντρου
Ειδικών Παίδων «ο Άγιος Σπυρίδων» από τη λίστα αποδεκτών της
εγκυκλίου περί πλεονάζοντος προσωπικού και εργασιακής εφε-
δρείας.

30) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµο-
σπονδία Σωµατείων Γονέων και Κηδεµόνων Ατόµων µε Αναπηρία
αιτείται την εξαίρεση των οικογενειών των ατόµων µε αναπηρία
από το µέτρο της ακίνητης περιουσίας.

31) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εκτελεστική Γραµ-
µατεία των Ατόµων µε Ειδικές Ανάγκες (ΕΣΑΜΕΑ) αιτείται τη
λήψη διακριτών µέτρων για την προστασία των ατόµων µε ανα-
πηρία και των οικογενειών τους.

32) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµο-
σπονδία Σωµατείων Γονέων και Κηδεµόνων Ατόµων µε Αναπηρία
αιτούνται την εξαίρεσή τους από το µέτρο της εργασιακής εφε-
δρείας στο δηµόσιο και στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα.

33) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Οµοσπονδία
Ατόµων µε Αναπηρία ΕΣΑΜΕΑ αιτούνται µια σειρά µέτρων για τη
στήριξη του εισοδήµατός τους.

34) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυτέ-
κνων Ελλάδος αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά στις
εγγραφές των τέκνων πολυτέκνων στις σχολές που έχουν επιτύχει.

35) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος της Διοίκησης του
ΕΚΗ αιτείται την παράταση της σύµβασης έξι εργαζοµένων στο
Αρχαιολογικό Μουσείο Ηρακλείου προκειµένου να συµπληρώ-
σουν τον απαιτούµενο αριθµό ενσήµων για το ταµείο ανεργίας.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 18371/24-06-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΔΕΦΚ
5036460 ΕΞ 2011/25-08-2011 έγγραφο από τον Αναπληρωτή
Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 19056/08-07-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Παπαδηµούλη Δηµητρίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ

1118635ΕΞ 2011/4440/25-08-2011 έγγραφο από τον Αναπλη-
ρωτή Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 19788/15-07-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αυγενάκη Ελευθερίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 4492/25-08-

2011 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 20147/21-07-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ1118758

ΕΞ/2011/4605/25-08-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµι-
κών η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 20515/26-07-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ/1118711

ΕΞ2011/4669/25-08-20111 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµι-
κών η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 21050/01-08-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Νικολόπουλου Νικόλαου, Καράογλου Θεοδώρου, Καρι-
πίδη Αναστασίου, Τσουµάνη - Σπέντζα Ευγενίας και Μελά Πανα-

γιώτη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 4629/25-08-2011 έγγραφο από τον
Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης η ακόλουθη απά-
ντηση:
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7. Στην µε αριθµό 21119/02-08-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Λαφαζάνη Παναγιώτη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 707/25-08-2011

έγγραφο από τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωµάτων η ακόλουθη απάντηση:

17528 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



8. Στην µε αριθµό 21392/04-08-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Λεβέντη Αθανασίου, Τσούκαλη Νικολάου και Ψαριανού
Γρηγορίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/13799/25-08-2011 έγ-

γραφο από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη η ακόλουθη
απάντηση:
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17530 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



9. Στην µε αριθµό 21463/05-08-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Γιαννακοπούλου Κωνσταντίνας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

38094/25-08-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερικών η ακό-
λουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω προς το Σώµα το δελτίο
αναφορών ερωτήσεων της Τρίτης 27 Σεπτεµβρίου 2011. 

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ – ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 16477/18-5-2011 ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Κωνσταντίνου Καρ-
τάλη προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευµάτων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων στήριξης του Πανε-
πιστηµίου Θεσσαλίας.

2. Η µε αριθµό 18678/30-6-2011 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανασίου Δαβάκη προς τον Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
από την πολιτεία για την αντιµετώπιση κρουσµάτων ελονοσίας
στον Δήµο Ευρώτα του Νοµού Λακωνίας.

3. Η µε αριθµό 20383/25-7-2011 ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Πρωτούλη προς
τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τα
προβλήµατα που αντιµετωπίζουν οι εργαζόµενοι και ηλικιωµένοι
που περιθάλπονται, στο Γηροκοµείο Αθηνών.

4. Η µε αριθµό 3924/29-9-2010 ερώτηση του Βουλευτή του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ιωάννη Κοραντή προς την
Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχε-
τικά µε τη δραστηριότητα και τις ανακοινώσεις του «Συλλόγου

Τούρκων Δασκάλων Δυτικής Θράκης».
Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ – ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130

παράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)
1. Η µε αριθµό 20877/28-7-2011 ερώτηση του Βουλευτή

του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Εµµανουήλ Στρα-
τάκη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τις σκληρές τα-
κτικές των τραπεζών στη χορήγηση ρευστότητας στις µικρο-
µεσαίες επιχειρήσεις.

2. Η µε αριθµό 21431/5-8-2011 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Σταύρου Καλογιάννη προς τον Υπουργό
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τα προβλήµατα
στις συµβάσεις παραχώρησης δηµοσίων έργων.

Επίσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοι-
νώσω στο Σώµα ότι οι Υπουργοί Πολιτισµού και Τουρισµού, Οι-
κονοµικών, Εξωτερικών, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπί-
νων Δικαιωµάτων και Προστασίας του Πολίτη κατέθεσαν σχέδιο
νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας µεταξύ της Κυβέρ-
νησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης των Ηνω-
µένων Πολιτειών της Αµερικής, σχετικά µε την επιβολή εισα-
γωγικών περιορισµών σε κατηγορίες αρχαιολογικού και βυζαντι-
νού εκκλησιαστικού εθνολογικού υλικού µέχρι και τον 15ο αιώνα
µ.Χ. της Ελληνικής Δηµοκρατίας».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Πρώτη είναι η µε αριθµό 1284/19-9-2011 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος κ. Οδυσσέα Κωνσταντινόπουλου προς τον Υπουργό
Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε τη σή-
µανση και την προώθηση ελληνικών προϊόντων. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κωνσταντινόπουλου θα απαντή-
σει ο Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας κ. Σωκράτης Ξυνίδης. 

Καλείται ο ερωτών Βουλευτής κ. Οδυσσέας Κωνσταντινόπου-
λος να διατυπώσει την ερώτησή του. 

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Κύριε Υπουργέ, από τη µέρα που ξεκίνησε αυτή η οικονοµική
κρίση και από τη µέρα που ξανασκεφθήκαµε όλοι πώς θα µπο-
ρούσαµε να βοηθήσουµε την πατρίδα µας, µια πολύ µεγάλη
οµάδα -η πλειοψηφία των Ελλήνων θα έλεγα- στήριξε την προ-
σπάθεια, ώστε να αγοράσουµε ελληνικά προϊόντα. 

Μία µέρα έγινα αποδέκτης ενός πολύ όµορφου φυλλαδίου
που έκαναν εθελοντικά κάποιοι άνθρωποι στην Πάτρα, όπου κα-
λούσαν τους πολίτες της Ελλάδος να αγοράζουµε ελληνικά προϊ-
όντα. Έλεγαν τότε: Ποια είναι αυτά τα ελληνικά προϊόντα; Αυτά
των ο οποίων ο κωδικός ξεκινά από 520 ή αναγράφουν «ελληνικό
προϊόν». 

Δεν θα ήθελα τώρα, βέβαια, να σας πω τι θετικά υπάρχουν,
όταν αγοράζουµε ελληνικά προϊόντα. Άρχισα, όµως, µία έρευνα
τότε, κύριε Υπουργέ, γιατί σιγά-σιγά έβλεπα ότι αυτά τα προϊόντα
που είχαν τον κωδικό 520 δεν ήταν ούτε ελληνικά προϊόντα ούτε
κατασκευάζονταν στην Ελλάδα. Πραγµατικά τότε είδα ότι ελλη-
νικά προϊόντα µπορεί να έχουν διαφορετικούς κωδικούς. 

Μάλιστα σε µια επικοινωνία που είχα µε τον τότε Υφυπουργό
κ. Ρόβλια, που είχε αναλάβει το θέµα, µου είπε ότι προωθείται
κάτι τέτοιο και ότι σύντοµα θα είχαµε µια νοµοθετική πρωτοβου-
λία. 

Σήµερα, κύριε Υπουργέ, πραγµατικά, κατανοώντας και την κρι-
σιµότητα των στιγµών, όµως παράλληλα µην µπορώντας να αφή-
νουµε να πηγαίνουν χαµένες τέτοιες προσπάθειες, θα ήθελα να
σας ρωτήσω πού βρίσκεται αυτή η προσπάθεια. Τι προτίθεστε
να κάνετε; Πότε θα την υλοποιήσουµε; 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο Αναπλη-

ρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας
κ. Σωκράτης Ξυνίδης να πάρει το λόγο. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε. 

Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, τόσο ως προς την ανάπτυξη και
την τεκµηρίωση της ερώτησής σας όσο και ως προς τις διαπι-
στώσεις που κάνει, όπως κατατέθηκε εγγράφως δεν έχουµε να
διαφωνήσουµε σε τίποτα. 

Θέλω, λοιπόν, να σας ενηµερώσω, σε συνέχεια αυτού που εί-
χατε πει σε σχέση µε την προσπάθεια που είχε ξεκινήσει επί ηµε-
ρών του προκατόχου µου στη Γενική Γραµµατεία Εµπορίου κ.
Ρόβλια ότι υπάρχει πράγµατι σχέδιο νόµου για το Σήµα Ελληνι-
κών Προϊόντων και Υπηρεσιών, που στοχεύει στην εδραίωση της
εµπιστοσύνης των καταναλωτών και στο να υπάρχουν σαφείς εν-
δείξεις για την προέλευση των προϊόντων. 

Στο πλαίσιο αυτού του σχεδίου νόµου συστήνεται Επιτροπή
Ελληνικού Σήµατος, η οποία εκδίδει κανονισµούς απονοµής ελ-
ληνικού σήµατος και µέσα σε αυτό το πλαίσιο υπάρχει ένας ειδι-
κός προσδιορισµός γι’ αυτά τα προϊόντα. Δηλαδή, στα µεν
φυσικά προϊόντα έχει ως προϋπόθεση να έχουν παραχθεί ή καλ-
λιεργηθεί στην επικράτειά µας, στα επεξεργασµένα φυσικά προϊ-
όντα είτε η βασική πρώτη ύλη είτε ποσοστό µάζας των συ-
στατικών της να έχει ως προέλευση την επικράτεια, στα δε λοιπά
προϊόντα και στις υπηρεσίες µέρος του κόστους παραγωγής να
έχει επιτευχθεί στην επικράτεια. Υπάρχουν, βεβαίως, και τα γε-

νικά κριτήρια που αφορούν τις προδιαγραφές των διεθνών κοι-
νοτικών και εθνικών νόµων για την προστασία και την ασφάλεια
του καταναλωτή. 

Τέλος, σε αυτό το σχέδιο νόµου προβλέπονται και οι αρµόδιοι
φορείς για την απονοµή αυτού του σήµατος.

Η νοµοθετική αυτή προσπάθεια τέθηκε προς δηµόσια διαβού-
λευση και κατά παράταση αυτή η διαβούλευση λήγει στις 27 Σε-
πτεµβρίου του 2011. Δηλαδή, αυτήν τη στιγµή την οποία
συζητάµε, είναι σε εξέλιξη. Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή απέστειλε
εµπεριστατωµένη γνώµη και παρατηρήσεις. Θεωρεί ότι το σχέδιο
νόµου δεν µπορεί να δηµιουργεί σύνδεσµο µεταξύ της ποιότητας
και της προέλευσης του αγαθού. Στο βαθµό που η χρήση του ελ-
ληνικού σήµατος µπορεί να προωθήσει την πώληση ελληνικών
προϊόντων σε βάρος άλλων που δεν επωφελούνται από τη χρήση
του, συνιστά µέτρο ισοδύναµο αποτελέσµατος, το οποίο είναι
ικανό να αποφέρει πραγµατικό ή δυνητικό περιορισµό στο ενδο-
κοινοτικό εµπόριο και συνιστά αδικαιολόγητο εµπόδιο, σύµφωνα
µε το άρθρο 34 της Συνθήκης των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων.

Εν πάση περιπτώσει, σ’ αυτήν την εµπεριστατωµένη γνώµη
ήδη έχει υπογραφεί και αποστέλλεται η απάντηση της ελληνικής
Κυβέρνησης και πιστεύουµε ότι βρίσκεται πλέον σε έναν καλό
δρόµο, προκειµένου να βρεθεί εκείνη η µέση λύση που και θα
µας δώσει την ευχέρεια να προστατεύσουµε το ελληνικό σήµα,
µε ό,τι αυτό συνεπάγεται το σήµα των ελληνικών προϊόντων,
αλλά και από την άλλη µεριά δεν θα βρισκόµαστε σε µια αντί-
φαση και σε µια αντίθεση µε όσα προβλέπονται στους ευρωπαϊ-
κούς κανονισµούς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε Υπουργέ.

Ο κ. Οδυσσέας Κωσταντινόπουλος έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, θέλω να

σας πω –και βλέπω ότι βρίσκεται εδώ και ο πρώην Υπουργός ο
κ. Ρόβλιας- …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Εννοείτε ο πρώην Υφυ-
πουργός Ανάπτυξης, γιατί είναι Υφυπουργός.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι, µε συγχωρείτε, κύριε
Πρόεδρε.

Αυτό που είχαµε δεσµευθεί ήταν ότι αυτό το νοµοσχέδιο θα
κατατεθεί στο πρώτο τρίµηνο του 2011. Αυτή είναι η αλήθεια.

Βεβαίως, εγώ θέλω να σας ρωτήσω το εξής, για να µην µεί-
νουµε στα τυπικά. Ποιες είναι οι δικές σας σκέψεις; Υπάρχει αυτό
το κίνηµα στην Ελλάδα µέσα σ’ αυτήν την κρίση, που θα φέρει
πολλαπλά θετικά αποτελέσµατα: µείωση των εισαγωγών, νέες
θέσεις εργασίας, να µην χρειαζόµαστε να δανειστούµε για να
αποφύγουµε τα δυσβάσταχτα επιτόκια, ακόµα προϋποθέσεις
µείωσης των τιµών, αύξηση της απασχόλησης. Ποιο είναι αυτό
το σχέδιο –όχι το µεσοπρόθεσµο, αλλά το βραχυπρόθεσµο- που
στο επόµενο τρίµηνο-τετράµηνο εµείς θα το δώσουµε σ’ αυτούς
τους ανθρώπους, που εθελοντικά στηρίζουν αυτήν την προσπά-
θεια και δεν ζητάνε ούτε χρήµατα ούτε τίποτα άλλο, αλλά απλώς
ζητάνε να τους δείξουµε ποιος είναι ο σωστός ο δρόµος;

Θα ήθελα σας παρακαλώ να µου πείτε συγκεκριµένα µε ποιον
τρόπο θα µπορέσουµε να βοηθήσουµε αυτό το µεγάλο κατανα-
λωτικό κίνηµα. Γιατί ξέρετε, δεν µπορούµε να το βοηθήσουµε
από τη στιγµή που του λένε κωδικός 520. Απ’ όλες τις αναρτή-
σεις –µπορώ να σας δώσω το κίνηµα πολιτών «Καταναλώνουµε
ό,τι παράγουµε»- θα δείτε ότι αυτοί οι άνθρωποι δεν µπορούν να
βοηθήσουν, γιατί δεν έχουν τα εργαλεία. Θα ήθελα να µου πείτε
ποιο είναι το σχέδιο της Κυβέρνησης για το επόµενο τετράµηνο,
ώστε να υλοποιηθεί αυτό και να µπορέσουµε να έχουµε όλα αυτά
τα θετικά.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Αναπληρωτής Υπουρ-

γός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ. Ξυνίδης
έχει το λόγο για να δευτερολογήσει. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Κύριε συνάδελφε, κατ’
αρχάς ήθελα να πω γι’ αυτό το θέµα των barcodes ότι έχετε
δίκιο. Δηλαδή, η σήµανση του «520» και «521» δεν σηµαίνει απα-
ραίτητα ότι το προϊόν το οποίο καταναλώνουµε είναι ελληνικό.
Αυτό γιατί δεν υπάρχει κάποιος εξακρίβωσης φορέας διαπίστευ-
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σης, αλλά οι κωδικοί αυτοί και οι σηµάνσεις γίνονται από ένα σω-
µατείο µε µέλη τις επιχειρήσεις χονδρεµπορίου και λιανεµπο-
ρίου, που ονοµάζεται GS1 Association Greece, µέλος του
Διεθνούς Οργανισµού GS1, που είναι και ο νόµιµος µοναδικός
εξουσιοδοτηµένος φορέας στην Ελλάδα για την έκδοση και δια-
χείριση των κωδικών barcodes. 

Κατά συνέπεια έχετε δίκιο σ’ αυτό. Δεν σηµαίνει ότι είναι κατ’
ανάγκη ελληνικής προέλευσης τα προϊόντα που φέρουν αυτόν
τον κωδικό κι αυτό πρέπει να γίνει ξεκάθαρο και στους κατανα-
λωτές.

Υπάρχουν και άλλοι συνδυασµένοι τρόποι µε τους οποίους εµ-
µέσως και χωρίς να ερχόµαστε σε σύγκρουση µε κοινοτικούς κα-
νόνες, προσπαθούµε να προστατεύσουµε τον Έλληνα κατα-
ναλωτή, ούτως ώστε να γνωρίζει και να επιλέγει την προέλευση
του προϊόντος που καταναλώνει. Αυτό είχε γίνει µε µία σειρά από
αγορανοµικές διατάξεις, όπως το άρθρο 30 της κωδικοποιηµέ-
νης αγορανοµικής διάταξης 7000/09 που επιβάλλει την υποχρέ-
ωση αναγραφής επί της συσκευασίας των τροφίµων του τόπου
παραγωγής και προέλευσής τους. Το άρθρο 33 της ίδιας αγο-
ρανοµικής διάταξης επιβάλλει την υποχρέωση να αναγράφεται
στις συσκευασίες των γαλακτοκοµικών προϊόντων η προέλευση
της πρώτης ύλης, το γάλα. Στο πλαίσιο της διασφάλισης των πα-
ραγωγών οπωρολαχανικών έχουµε την τήρηση του βιβλίου ιχνη-
λασιµότητας. Και βεβαίως, αυτό συνοδεύεται και από µια αρκετά
σηµαντική προσπάθεια ελέγχων πάνω στην εφαρµογή αυτών των
αγορανοµικών διατάξεων.

Όσον αφορά την ουσία του ζητήµατος, το οποίο θέσατε, να
πω ότι είναι γεγονός ότι όλη αυτή η περίοδος της κρίσης έχει ευ-
αισθητοποιήσει τους πολίτες. Τους έχει κάνει να αντιληφθούν ότι
πλέον µόνο αν µπορέσουµε να στηρίξουµε τις ίδιες τις παραγω-
γικές µας µονάδες, θα µπορέσουµε πράγµατι να κάνουµε ένα
βήµα εξόδου από την κρίση, διότι η κατανάλωση εισαγόµενων
προϊόντων το µόνο που επέφερε στη χώρα είναι αύξηση των ελ-
λειµµάτων της. Υπάρχει αυτό ως σκέψη και ως ωριµότητα. Το
ακούµε, το βλέπουµε. Επίσης, βλέπουµε την εµπιστοσύνη που
δείχνουν στα ελληνικά προϊόντα ξένοι καταναλωτές από την αύ-
ξηση των εξαγωγών. Όλο αυτό συνθέτει ένα θετικό σήµα προς
τα ελληνικά προϊόντα.

Θέλω να είναι σαφής η τοποθέτησή µου ότι όλη αυτή η προ-
σπάθεια υποστήριξης των ελληνικών προϊόντων και των ελληνι-
κών επιχειρήσεων, γίνεται πάντα µέσα στο πλαίσιο των κανόνων
της κοινοτικής νοµοθεσίας. Γιατί πέραν του ότι οφείλουµε να τη
σεβόµαστε, αν ακολουθηθεί κάποιου άλλου είδους πρακτική, θα
οδηγηθεί η χώρα µας σε βαριά πρόστιµα, που θα δηµιουργήσουν
µια δυσχερή κατάσταση. 

Η προσπάθεια της Κυβέρνησης και του Υπουργείου είναι να
καταφέρει να εκφράσει αυτήν την ανάγκη της ελληνικής κοινω-
νίας για κατανάλωση αξιόπιστων ελληνικών προϊόντων -και είναι
αξιόπιστα τα ελληνικά προϊόντα- µέσα στο πλαίσιο των κανόνων
της Ευρωπαϊκής Ένωσης και στο πλαίσιο της διαπραγµάτευσης
µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, όπως γίνεται αυτήν την περίοδο σε
πάρα πολλά επίπεδα, όλων των δεσµεύσεων της χώρας µας. Και
σιγά-σιγά γίνεται αντιληπτό από τους εταίρους µας ότι στην Ελ-
λάδα υπάρχουν κάποιες ιδιαίτερες συνθήκες που θέλουν µία ιδι-
αίτερη αντιµετώπιση, όπως είναι η τελευταία επιτυχής προ-
σπάθεια που είχαµε, προκειµένου να µειώσουµε το ποσοστό της
ελληνικής συµµετοχής στις συγχρηµατοδοτούµενες επενδύσεις.

Αυτή είναι η συνολική προσπάθεια µε ισορροπία ανάµεσα σε
όλα αυτά που πρέπει να προασπίσουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα συζητηθεί η δεύτερη
µε αριθµό 1283/19-9-2011 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου
του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χρήστου Ζώη προς τους
Υπουργούς Οικονοµικών και Διοικητικής Μεταρρύθµισης και
Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε τη µείωση του αριθµού
των µισθοδοτούµενων στο δηµόσιο τοµέα.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Χρήστου Ζώη θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Δια-
κυβέρνησης κ. Κωνσταντίνος Ρόβλιας.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής κ. Χρήστος Ζώης να διατυπώσει την
ερώτησή του.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα µου επιτρέψετε να παρατηρήσω για λίγα δευτερόλεπτα,
πριν µπω στην ουσία της ερώτησής µου, ότι παρά το γεγονός
πως οι απαντήσεις που θα πάρω –και τιµώ απολύτως τον παρευ-
ρισκόµενο Υφυπουργό κ. Ρόβλια- θα είναι επαρκείς ή ελπίζω ότι
θα είναι επαρκείς και βεβαίως κατόπιν συνεννόησης µε τον αρ-
µόδιο προϊστάµενο Υπουργό του, δεν µπορώ να αφήσω ασχο-
λίαστο ότι για το θέµα της ερώτησής µου ο κ. Ρέππας έδωσε
σήµερα συνέντευξη σε εφηµερίδα. Έχει προαναγγελθεί ότι θα
δώσει το παρών σε τηλεοπτική εκποµπή, αλλά πάντως δεν έρχε-
ται στη Βουλή για να τοποθετηθεί για ένα ζήτηµα που αφορά δε-
κάδες χιλιάδες εργαζοµένων στο δηµόσιο. 

Θέλω να ενηµερώσω τον Υπουργό µέσω του κυρίου Υφυπουρ-
γού ότι εµείς ως Νέα Δηµοκρατία θα εξαντλήσουµε όλα τα περι-
θώρια που µας δίνει ο Κανονισµός της Βουλής για να έρθει
επιτέλους ο κύριος Υπουργός και να µιλήσει υπεύθυνα στη
Βουλή για µια σειρά ζητηµάτων τα οποία απασχολούν όχι µόνο
τους υπό εφεδρεία ή υπό απόλυση, αλλά στην ουσία την ίδια τη
λειτουργία µιας διοικητικής µηχανής για την οποία ξεχνάµε ότι
το να λειτουργεί είναι απαραίτητη προϋπόθεση για να µπορέσει
µία κυβέρνηση να παράξει τα αποτελέσµατα που επιθυµεί σε µία
τόσο δύσκολη οικονοµική συγκυρία.

Έρχοµαι στην επίκαιρη ερώτηση. Από κάποιους µπορεί να θε-
ωρηθεί έως και πρόωρη, δεδοµένου ότι παρακολουθεί ή αποπει-
ράται να παρακολουθήσει ζητήµατα, τα οποία πραγµατικά ακόµη
δεν έχουν έρλθει προς ρύθµιση στη Βουλή, όµως ακριβώς αυτός
ήταν ο λόγος για τον οποίο προέβην στην υποβολή αυτής της
επίκαιρης ερώτησης, γιατί κουράστηκα και ενοχλήθηκα να δια-
βάζω στον τύπο, να ακούω στα ραδιόφωνα, να βλέπω στις τηλε-
οράσεις κάθε αρµόδιο και αναρµόδιο να τοποθετείται επί ενός
θέµατος το οποίο δεν είχε «ακουµπήσει» το αρµόδιο Υπουργείο. 

Υπενθυµίζω µια πολυγλωσσία, µια αριθµολαγνεία, µε ρυθµό
πολυβόλου να πέφτουν οι δεκάδες χιλιάδες των δηµοσίων υπαλ-
λήλων ή των µισθοδοτούµενων από τον κρατικό προϋπολογισµό
και απασχολούµενων στο δηµόσιο τοµέα µε οποιαδήποτε µορφή
εργασίας θυσία στο βωµό του µνηµονίου. Δέκα χιλιάδες, είκοσι
χιλιάδες, το 10%, «θα ξαναδούµε σε δεύτερη φάση», εβδοµήντα
χιλιάδες λέει ο κ. Πάγκαλος, ο κ. Καρχιµάκης να λέει ότι «ναι, θα
τους βρούµε σ’ αυτούς που προσελήφθησαν µετά το 2004», ένας
διάλογος χωρίς τα τυπικά στοιχεία που απαιτούν η τάξη, ο πολι-
τικός µας πολιτισµός αλλά και η αγωνία όσων κυριολεκτικά κρέ-
µονται από τα χείλια σας σήµερα, κύριε Υφυπουργέ, για να µας
πείτε µε τον πιο υπεύθυνο τρόπο –όπως είστε κατά νόµο αρµό-
διος Υπουργός- πώς θα διαχειριστείτε µία τόσο λεπτή υπόθεση.
Ποιο είναι το σχέδιό σας, ποιοι είναι οι στόχοι σας, για ποια πράγ-
µατα έχετε δεσµευτεί έναντι της τρόικας; Τι θα δουν τα µάτια
µας τις επόµενες µέρες; 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός Διοικη-

τικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης κ. Κων-
σταντίνος Ρόβλιας έχει το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Διοικητικής Με-
ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, είστε άδικος µε τον κ. Ρέππα. Κάθε άλλο
παρά είναι από τους Βουλευτές και τους Υπουργούς, οι οποίοι
δεν έρχονται στο Κοινοβούλιο. Σας ενηµερώνω, αν δεν το γνω-
ρίζετε, ότι ο κοινοβουλευτικός έλεγχος του Υπουργείου µας έχει
ανατεθεί σε µένα. Αντιλαµβάνοµαι ότι µπορεί να µην σας
επαρκώ, αλλά θα πρέπει να το δεχθείτε και να αναθεωρήσετε τις
εσφαλµένες σκέψεις που κάνατε για τον κ. Ρέππα, ο οποίος είναι
ένας παλαιός κοινοβουλευτικός -πολύ παλαιότερος υµών και
ηµών- και έχει αποδείξει ότι σέβεται τις διαδικασίες και τους συ-
ναδέλφους Βουλευτές. Το ένα είναι αυτό.

Δεύτερον, επειδή µιλήσατε για την αγωνία των εργαζοµένων
στο δηµόσιο και στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, θα συµφωνήσω
µαζί σας ότι υπάρχει αγωνία. Θέλω να κάνω µία έκκληση προς
τη Νέα Δηµοκρατία, όχι σε σας, εσείς είστε από τους πολύ προ-
σεκτικούς σ’ αυτό το θέµα, αλλά άλλα στελέχη σας είναι απρό-
σεκτα. Θέλω, λοιπόν, να κάνω µία έκκληση στη Νέα Δηµοκρατία
να µην εκµεταλλεύεται την αγωνία αυτών των ανθρώπων για µι-
κροκοµµατικούς λόγους. Η κατάσταση είναι πάρα πολύ σοβαρή
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για τη χώρα µας. Κάθε ενέργεια την οποία κάνουµε πρέπει να
την κάνουµε, είµαστε αναγκασµένοι να την κάνουµε και δεν θα
πρέπει να αποτελεί αντικείµενο αντιπολίτευσης µε σκοπό την ψη-
φοθηρία.

Θα σας πω τι ισχύει αυτήν τη στιγµή για την εργασιακή εφε-
δρεία, την υφιστάµενη νοµοθεσία την οποία νοµίζω ότι ξέρετε.
Ισχύει ο ν.3986/2001 που προβλέπει ότι το πλεονάζον προσωπικό
συγκεκριµένων νοµικών προσώπων κατατάσσεται σε πίνακες
από το ΑΣΕΠ αφ’ ενός και αφ’ ετέρου για δώδεκα µήνες παίρνει
το 60% του βασικού µισθού. Αυτή είναι η ισχύουσα σηµερινή νο-
µοθετική ρύθµιση. Αυτά τα συγκεκριµένα νοµικά πρόσωπα είναι
τα πρόσωπα του κεφαλαίου Α’ του ν.3429/2005. 

Είναι ο γνωστός κατάλογος των εκατόν πενήντα ενός νοµικών
προσώπων που κατέθεσα πριν από µερικές ηµέρες πάλι στη
Βουλή. 

Είχα πει για το ίδιο θέµα σε ερώτηση του κ. Μουλόπουλου, ότι
για να επεκταθεί ο θεσµός της εργασιακής εφεδρείας σε άλλα
νοµικά πρόσωπα, ή σε νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου ή στο
δηµόσιο, χρειάζεται νοµοθετική ρύθµιση. Αυτή η νοµοθετική ρύθ-
µιση θα έρθει στη Βουλή και πριν έρθει θα έχει τεθεί στη βάσανο
του διαλόγου. Ελπίζουµε ότι θα συνεισφέρετε µε θετικές και
εποικοδοµητικές απόψεις και εσείς και όλα τα κόµµατα της Αντι-
πολίτευσης. 

Αυτό που µπορώ να σας πω ή, αν θέλετε, να σας επαναλάβω,
είναι ότι στο πλαίσιο των διαπραγµατεύσεων του Υπουργείου Οι-
κονοµικών µε την τρόικα µιλάµε για τριάντα χιλιάδες εφεδρείες,
το οποίο είναι ένα ποσοστό περίπου 3% στο σύνολο των περίπου
εννιακοσίων χιλιάδων υπαλλήλων του δηµόσιου και ευρύτερου
δηµόσιου τοµέα. 

Θα σας επαναλάβω τη δήλωση του κ. Μόσιαλου στις 21 Σε-
πτεµβρίου 2011, την οποία θα καταθέσω και στα Πρακτικά: «Ο
θεσµός της εργασιακής εφεδρείας θα εφαρµοστεί µε στόχο ως
το τέλος του 2011 να υπαχθούν σ’ αυτήν τριάντα χιλιάδες εργα-
ζόµενοι στο δηµόσιο και τον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα µε την
εφαρµογή αξιοκρατικών και διαφανών κριτηρίων υπό τον έλεγχο
του ΑΣΕΠ, ώστε να εντοπιστεί το πραγµατικά πλεονάζον προσω-
πικό. Αυτό αφορά περίπου το 3% των εργαζοµένων στο δηµόσιο
και τον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα». Αυτό µπορώ να σας επανα-
λάβω και εγώ, κύριε συνάδελφε, να σας εγγυηθώ την αντικειµε-
νικότητα και τη διαφάνεια της διαδικασίας και να ζητήσω από
εσάς να συνεισφέρετε µε την ευθύνη της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης. 

Επίσης, επειδή στην ερώτησή σας ρωτάτε και για το προε-
δρικό διάταγµα, το οποίο σχετίζεται µε την εργασιακή εφεδρεία,
να σας πω ότι σχέδιο αυτού του προεδρικού διατάγµατος είναι
έτοιµο, έχει σταλεί στο Συµβούλιο της Επικρατείας και το κατα-
θέτω στα Πρακτικά. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Διοικητικής Μεταρρύθµισης
και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης κ. Κωνσταντίνος Ρόβλιας κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Το λόγο έχει ο κ. Χρήστος Ζώης, Βουλευτής Λαρίσης της Νέας
Δηµοκρατίας. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, ο χρόνος τρέχει και θα είµαι τηλεγραφικός

προσπαθώντας να µιλήσω για όσο το δυνατόν περισσότερα θέ-
µατα. 

Ήθελα τον κ. Ρέππα σήµερα εδώ, για να µου πει, µε αφορµή
αυτά που ήδη έχετε πει εσείς, ότι το θέµα της εφεδρείας θα
αφορά µόνο τους τριάντα χιλιάδες του στενού και ευρύτερου δη-
µόσιου τοµέα, πού ακριβώς εµπίπτει η σηµερινή του δήλωση σε
συνέντευξη στην εφηµερίδα τα «ΝΕΑ», που εκτός των άλλων
υπαινίσσεται και απολύσεις δηµοσίων υπαλλήλων µε την κατάρ-
γηση δεκάδων χιλιάδων οργανικών θέσεων. Αυτό δεν µπορείτε
να µου το πείτε εσείς, εκτός αν ήδη σας έχει εξουσιοδοτήσει και
γι’ αυτό. Ήθελα, όµως, παρόντα εδώ ζωντανό τον κ. Ρέππα, γιατί
δεν θα µπορούσε παρά να µου δώσει µια απάντηση: αν υπαινίσ-
σεται µε τη συνέντευξή του στην εφηµερίδα τα «ΝΕΑ» -λέγοντας

ότι θα αλλάξει τα οργανογράµµατα και από εκεί θα περικοπούν
δεκάδες χιλιάδες οργανικών θέσεων στο δηµόσιο- απολύσεις πια
µονίµων υπαλλήλων στο στενό δηµόσιο τοµέα. 

Ερχόµαστε στο θέµα της κοµµατικής εκµετάλλευσης. Μακριά
από εµάς αυτό το πράγµα, κύριε Ρόβλια. Εµείς δεν ανοίξαµε
αυτόν το δηµόσιο διάλογο, ο οποίος φέρει τα χαρακτηριστικά
των δηλώσεων του κ. Καρχιµάκη και του κ. Πάγκαλου. Αν υπάρ-
χει σήµερα – ξαναλέω - αγωνία και τροµοκρατία, είναι γιατί
υπάρχουν οι δηλώσεις του Γραµµατέα του ΠΑΣΟΚ και του Αντι-
προέδρου της Κυβέρνησης, ο οποίος βεβαίως είπε ότι αποδό-
θηκαν λάθος. Είναι µια προσφιλής µέθοδος να δώσεις µια
διαρροή, να πεις κάτι και µετά να το πάρεις πίσω, αφού όµως
πρώτα δεις τι επιπτώσεις και τι συνέπειες είχε αυτή η κουβέντα
σου στον κόσµο. 

Ο κ. Καρχιµάκης τι ήθελε να πει όταν αναφερόταν στις προ-
σλήψεις µετά το 2004; Το ΑΣΕΠ το έχουµε από το 1994. Δεν του
έκανε δηλαδή η ηµεροµηνία 1994; Τι υπονοούσε; Τους τριάντα
χιλιάδες συµβασιούχους που µονιµοποιήθηκαν µε το προεδρικό
διάταγµα Παυλόπουλου; Μα, εδώ, σ’ αυτήν τη Βουλή δεν µας
εγκαλούσατε ως Αντιπολίτευση, γιατί δεν µονιµοποιήσαµε δια-
κόσιες χιλιάδες; Σ’ αυτήν τη Βουλή τον Αύγουστο του 2009 η τε-
λευταία νοµοθετική πρωτοβουλία της Νέας Δηµοκρατίας έδινε
στους υπαλλήλους ιδιωτικού τοµέα αορίστου χρόνου το δικαί-
ωµα στην εξέλιξη. Δεν µας εγκαλούσατε, γιατί δεν τους µονιµο-
ποιούµε κιόλας; Πού την βλέπετε την κοµµατική εκµετάλλευση;
Υπάρχει πιο υπεύθυνη στάση απ’ αυτήν της Νέας Δηµοκρατίας
µέσα σ’ αυτόν τον ορυµαγδό, σ’ αυτήν τη φηµολογία και σ’ αυτήν
την τροµοκρατία που –ξαναλέω- έχει ενσκήψει µε πρωτοβουλίες
και ευθύνη δικών σας κορυφαίων στελεχών; 

Δεν αναφέροµαι σε ένα διάλογο που µπορεί να γίνεται εντός
του Κοινοβουλίου. Αυτός ο διάλογος τροφοδοτείται από δηλώ-
σεις έξω από το Κοινοβούλιο.

Πάµε και στο θέµα της εφεδρείας. 
Κύριε Υπουργέ, το σηµαντικότερο δεν είναι να µας πείτε µόνο

πόσοι θα είναι οι έφεδροι. Εγώ σας ρωτάω και κάτι άλλο: Με ποια
κριτήρια θα µπουν στην εφεδρεία αυτοί οι τριάντα χιλιάδες; Το
ΑΣΕΠ δεν έχει καµµία ανάµειξη σε αυτήν τη διαδικασία. Το ΑΣΕΠ
έρχεται µετά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, µόνο ένα λεπτό.
Παίρνει τον κατάλογο των πλεοναζόντων και τους κατατάσσει.

Αυτό λέει το προεδρικό διάταγµα που φαντάζοµαι καταθέσατε
στα Πρακτικά και για το οποίο είµαι κι εγώ ενηµερωµένος. Πρέ-
πει, όµως, να βρείτε το κουράγιο να πείτε στον κόσµο ότι αυτή η
διαδικασία είναι απόλυση. Όταν ο κ. Ρέππας σήµερα υπαινίσσε-
ται δεκάδες χιλιάδες θέσεις, από το στενό δηµόσιο τοµέα, µονί-
µων υπαλλήλων ότι θα είναι στον «αέρα» και άρα θα απολυθούν
αυτοί που τις κατέχουν σήµερα, δεν µπορούµε να λέµε σε αυ-
τούς που βγάζουµε αύριο στην εφεδρεία ότι θα τους κατατά-
ξουµε σε έναν πίνακα και µε βάση αυτόν τον πίνακα θα απορ-
ροφηθούν. Πού θα απορροφηθούν; Να είµαστε και να είσαστε
ειλικρινείς. Αυτό απαιτούν οι περιστάσεις. Αυτό απαιτεί η ιδιαί-
τερη θέση ευθύνης που έχετε εσείς, αλλά κι εµείς ως Αντιπολί-
τευση.

Κύριε Υπουργέ, κλείνοντας, κάνω έκκληση στην Κυβέρνηση να
αποφύγει κάθε προσπάθεια κατά τη σύνταξη αυτού του καταλό-
γου του πλεονάζοντος προσωπικού -το οποίο είναι άλλο θέµα το
πώς µπορεί να προκύπτει πλεονάζον προσωπικό στο στενό και
στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, είναι άλλο ένα σηµείο διαφωνίας
µας- να µην υπάρξουν σκέψεις οι οποίες θα οδηγήσουν σε µία
κοµµατική διαχείριση αυτού του ζητήµατος. Ήδη ακούγονται
πολλά, ήδη διακινούνται πολλά. Και θα πρέπει από τη θέση σας
σήµερα να µας πείτε µε σαφήνεια ποια θα είναι τα κριτήρια –και
υποτίθεται ότι σήµερα οι διοικητές των οργανισµών έχουν ήδη
στείλει αυτές τις λίστες µε το 10%- τα οποία θα οδηγήσουν σε
κάποιον να χαρακτηριστεί ως πλεονάζον προσωπικό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει ξανά το κουδούνι λήξεως του χρό-
νου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτά τα «όποιος είναι κοντά στη συνταξιοδότηση», «όποιος
εκτελεί διοικητικά καθήκοντα», «όποιος είναι απόφοιτος πρωτο-
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βάθµιας, δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης» είναι πολύ – πολύ γε-
νικά, έτσι ώστε να χωρεί πολύς κόσµος εκεί µέσα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε σας πα-
ρακαλώ, κύριε Ζώη.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Δεν πρέπει να υπάρχει κανένα παράθυρο
κοµµατικών εξυπηρετήσεων και εισαγωγής του ρουσφετιού µε
νέα µορφή. Εκεί, δηλαδή, που το ρουσφέτι ήταν ο διορισµός, σή-
µερα να είναι η αποφυγή απόλυσης ή το να τεθεί κάποιος σε εφε-
δρεία. 

Ευχαριστώ και για την ανοχή, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον κ.

Ζώη.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Διοικητικής Με-

ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Κύριε συνά-
δελφε, νοµίζω ότι διαπιστώσατε πως θέλω και κρατάω χαµηλούς
τόνους. Θα µπορούσα να τους ανεβάσω πάρα πολύ εάν αναφε-
ρόµουν στην περίοδο διακυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας,
στις αξέχαστες γαλάζιες συνεντεύξεις και στην πλήρη καταρρά-
κωση του ΑΣΕΠ. Δεν το κάνω. Παρεµπιπτόντως τα αναφέρω
αυτά, γιατί µε αναγκάσατε να τα αναφέρω.

Επίσης, θέλω να σας επισηµάνω ότι δεν αναφέρθηκα σε ονό-
µατα απόντων, όπως εσείς. Θα µπορούσα να αναφερθώ σε στε-
λέχη σας, τα οποία καλούν σήµερα τη ΔΑΚΕ στη Συγγρού για να
εναγκαλιστούν όλους αυτούς που έχουν αγωνία µήπως τυχόν
µπουν σε εργασιακή εφεδρεία.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Δεν είναι απών ο κ. Καρχιµάκης. Παρών είναι.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Διοικητικής Με-

ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Τρίτον, κύριε
συνάδελφε, η εργασιακή εφεδρεία δεν είναι απόλυση. Αν η Νέα
Δηµοκρατία θέλει να την κάνει απόλυση, να το πείτε καθαρά.

Τέταρτον: Σήµερα έχουµε κοινοβουλευτικό έλεγχο. Δεν
έχουµε νοµοθετικό έργο. Η Κυβέρνηση δεν έχει έτοιµο το νοµο-
σχέδιο, για να έρθω να σας το αναλύσω και να το συζητήσουµε.
Δεσµευόµαστε, όµως, ότι θα λειτουργήσουν απολύτως αξιοκρα-
τικά, αντικειµενικά και διαφανή κριτήρια. Και νοµίζω ότι αυτό θα
πρέπει να σας καλύψει, προς το παρόν τουλάχιστον. Ο καθένας
µπορεί να λέει και να γράφει ό,τι θέλει. Ας µην τα ασπαζόµαστε,
τουλάχιστον εµείς, οι κοινοβουλευτικοί.

Είχα επαναλάβει –και αναγκάζοµαι να το επαναλάβω και πάλι-
πως ό,τι κάνουµε, δεν τα κάνουµε λόγω σαδισµού. Κάνουµε αυτά
που είναι απολύτως αναγκαία και υποχρεωτικά να γίνουν για να
µπορέσουµε να φύγουµε από αυτή την κατάσταση στην οποία
βρισκόµαστε.

Γι’ αυτόν το λόγο θα εφαρµοστεί και το καθεστώς της εργα-
σιακής εφεδρείας στο δηµόσιο και στον ευρύτερο δηµόσιο
τοµέα, κύριε συνάδελφε.

Δεν χαιρόµαστε να παίρνουµε τέτοιες αποφάσεις, αλλά θα τις
υλοποιήσουµε -και εδώ θα είµαστε για να το συζητήσουµε και θα
ακούσουµε και τις απόψεις σας- µε τον καλύτερο και το σωστό-
τερο και το δικαιότερο δυνατόν τρόπο. Αυτό σας το εγγυώµαι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, η δεύτερη µε αριθµό 1302/20-9-2011 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεώρ-
γιου Κασαπίδη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε τη λήψη µέτρων αποφυγής ερ-
γατικών ατυχηµάτων στη ΔΕΗ, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος
Βουλευτή και διαγράφεται.

Επίσης, η τρίτη µε αριθµό 1308/20-9-2011 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Ιωάννη Ζιώγα προς τους Υπουργούς Υποδοµών, Μετα-
φορών και Δικτύων και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής, σχετικά µε την καταβολή των δεδουλευµένων στους
εργαζόµενους στην ΑΕΓΕΚ Κατασκευαστική Α.Ε., δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος Βουλευτή και διαγράφεται.

Εάν συναινείτε, κυρία Παπανδρέου, να προχωρήσουµε µε την
ερώτηση που απευθύνεται στον κύριο Μωραϊτη, γιατί το ζητάει
επειγόντως και επιµόνως ο κύριος Υπουργός. 

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ – ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Εντάξει, κύριε Πρό-
εδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεχίζουµε, λοιπόν, µε

την πρώτη υπ’ αριθµόν 1278/19-9-2011 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου της Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κι-
νήµατος κ. Ευαγγελίας Κουρουπάκη προς τον Υπουργό Ανάπτυ-
ξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την επίλυση
του θέµατος της δροµολόγησης οχηµαταγωγών πλοίων στο
Νοµό Χανίων.

Καλείται η Βουλευτής Χανίων του ΠΑΣΟΚ, κ. Ευαγγελία Κου-
ρουπάκη, να λάβει το λόγο για να διατυπώσει την ερώτησή της.

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΚΟΥΡΟΥΠΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, όπως ήδη γνωρίζετε, στις 5 Σεπτεµβρίου 2011,

από το Υπουργείο Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας
δόθηκε εντολή απαγόρευσης του απόπλου επιβατηγών και οχη-
µαταγωγών πλοίων που είχαν λάβει πιστοποιητικό αξιοπλοΐας
από το Ρωσικό Νηογνώµονα.

Ανάµεσα στα πλοία των οποίων τα πιστοποιητικά ανακλήθηκαν
είναι και δύο πλοία που εξυπηρετούν στο νοµό Χανίων τις περιο-
χές της Αγίας Ρουµέλης και Λουτρού στα Σφακιά και της Νήσου
Γαύδου, τα πλοία «ΣΑΜΑΡΙΑ» και «ΔΑΣΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ».

Συνέπεια της ακινητοποίησης των πλοίων αυτών ήταν, όπως
γνωρίζετε και από τις συνεχείς επικοινωνίες που είχαµε: πρώτον,
ο αποκλεισµός επισκεπτών στο φαράγγι της Σαµαριάς και της
παραλίας στην Αγία Ρουµέλη, δεύτερον, η συσσώρευση απορ-
ριµµάτων και τρίτον, ο αποκλεισµός αυτοκινήτων στη Γαύδο,
όπου εκεί µειώθηκαν επικίνδυνα και τα αποθέµατα πετρελαίου.

Με τη δροµολόγηση, κύριε Υπουργέ, του επιβατηγού «ΓΡΑΜ-
ΒΟΥΣΑ» και του οχηµαταγωγού «Δασκαλογιάννης» επιλύθηκε
µεν το πρόβληµα προσωρινά, αλλά όχι αποτελεσµατικά, µε δε-
δοµένο ότι το «ΓΡΑΜΒΟΥΣΑ» είναι µικρό και δεν µπορεί να ταξι-
δέψει σε δύσκολες καιρικές συνθήκες και το «ΔΑΣΚΑΛΟ-
ΓΙΑΝΝΗΣ» πραγµατοποιεί µόνο δύο δροµολόγια την εβδοµάδα,
εξυπηρετώντας οριακά την περιοχή.

Υπάρχει, όµως, κύριε Υπουργέ, το πλοίο «ΣΑΜΑΡΙΑ», που θα
µπορούσε να εξυπηρετήσει χωρίς κανένα πρόβληµα την περιοχή
-αλλωστε αυτό είναι και το πλοίο που έκανε τα δροµολόγια όλο
το καλοκαίρι- και παραµένει ακινητοποιηµένο, ενώ, όπως πληρο-
φορήθηκα πριν από λίγες µέρες, έγινε ο νέος έλεγχος από το
ρωσικό νηογνώµονα που το κρίνει ως αξιόπλοο. Εκκρεµεί, λοι-
πόν, σήµερα η έκδοση του πιστοποιητικού αξιοπλοΐας από το
Υπουργείο σας.

Η ακινητοποίηση ελληνικών πλοίων, κύριε Υπουργέ, προφανώς
αντιλαµβάνεστε πόσο έχει βλάψει την εικόνα και την αξιοπιστία
της χώρας µας, τον τουρισµό και τη ναυτιλία µας. Το θέµα ανέ-
δειξε για άλλη µια φορά ότι η κρατική µηχανή παραµένει δυσκί-
νητη και αγκυλωµένη σε γραφειοκρατικές πρακτικές, ανίκανη να
δώσει λύση σε έκτακτες συνθήκες.

Σήµερα, λοιπόν, µε καθυστέρηση είκοσι ηµερών, πλέον, προ-
κύπτει ως αναγκαιότητα η επίλυση του θέµατος άµεσα και µόνιµα
µε δεδοµένο ότι αναµφισβήτητα η ανάπτυξη της περιοχής των
Χανίων συνδέεται άρρηκτα µε την ακτοπλοϊκή επάρκειά της.

Με βάση τα προαναφερθέντα σας ερωτώ, κύριε Υπουργέ: Σε
ποιες ενέργειες προτίθεστε να προβείτε ώστε να εξυπηρετηθούν
άµεσα και µόνιµα οι περιοχές της Αγίας Ρούµελης, Χώρα Σφα-
κίων και Γαύδου µε δροµολόγια αξιόπλοων και κατάλληλων για
τις ανάγκες της περιοχής των Χανίων πλοίων;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός, κ. Αθανάσιος Μωραΐτης, για να απαντήσει επί της ερω-
τήσεως της κ. Κουρουπάκη.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, να ξεκινήσω και να σας µεταφέρω –το γνωρίζετε
και εσείς, άλλωστε- τη θετική εξέλιξη στο θέµα για το οποίο θέ-
τετε µε την ερώτησή σας και που ήταν πράγµατι πολύ σοβαρό
και δηµιούργησε πρόβληµα στην περιοχή. 

Σήµερα που µιλάµε, έχουν ήδη απεγκλωβιστεί τα οχήµατα του
νησιού, καθώς έχουν αποµακρυνθεί τα απορρίµµατα, ενώ έχει
εφοδιαστεί µε πετρέλαιο και η Γαύδος, αν δεν κάνω λάθος. Η
Γαύδος, το Λουτρό και η Αγία Ρούµελη εξυπηρετούνται από τα
οχηµαταγωγά πλοία «ΣΑΜΑΡΙΑ 1», «ΔΑΣΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ» καθώς
και από τα επιβατικά πλοία «NEPTUM» και «ΑΡΗΣ». 

Όντως, στις 5 Φεβρουαρίου του 2011 το Υπουργείο Ανάπτυ-
ξης απαγόρευσε τον απόπλου εβδοµήντα περίπου πλοίων και
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µέσα σε αυτά ήταν και το «ΣΑΜΑΡΙΑ 1» και το «ΔΑΣΚΑΛΟΓΙΑΝ-
ΝΗΣ». Ωστόσο, έγιναν άµεσες ενέργειες αποκατάστασης των
δροµολογίων µε τη ναύλωση του επιβατικού πλοίου «ΓΑΜΒΟΥΣΑ
ΕΞΠΡΕΣ» καθώς και την αύξηση των δροµολογίων του πλοίου
«ΝΕΠΤΟΥΝ». 

Όσον αφορά το πλοίο «ΔΑΣΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ» που είναι και το
οχηµαταγωγό πλοίο εκδόθηκε στις 15 Σεπτεµβρίου, το Πρωτό-
κολλο Γενικής Επιθεώρησης, σύµφωνα µε το οποίο µπορεί πλέον
να υλοποιεί δροµολόγια και µεταφορές οχηµάτων. Έτσι, το «ΔΑ-
ΣΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ» ήταν αυτό που στις 16 Σεπτέµβρη µετέφερε
όλα τα οχήµατα που είχαν µπλοκαριστεί στη Γαύδο για τις δέκα
µέρες που δεν υπήρξε δροµολόγιο. Επιπλέον, συνέλλεξε και τα
απορρίµµατα των νησιών, καθώς και µετέφερε το απαιτούµενο
πετρέλαιο. Άρα, τα έντονα προβλήµατα έχουν ήδη αποκαταστα-
θεί και αποµένει να επιλυθεί το ζήτηµα των µειωµένων δροµολο-
γίων.

Παράλληλα, η αρµόδια Διεύθυνση Θαλασσίων Συγκοινωνιών
του Υπουργείο µας ρώτησε εγγράφως από τις εφοπλιστικές ενώ-
σεις ακτοπλοϊκών εταιρειών, αν επιθυµούν να δραστηριοποιη-
θούν στη συγκεκριµένη περιοχή, στις εν λόγω γραµµές της
Κρήτης, όπως προβλέπει και η σχετική νοµοθεσία. Μέχρι στιγµής
δεν έχει παρουσιαστεί –και πρέπει να σας ενηµερώσω- σχετικό
ενδιαφέρον από καµµιά πλοιοκτήτρια εταιρία. Για το σκοπό αυτό,
ταυτόχρονα, συνεχίζονται και οι έλεγχοι των πλοίων για θέµατα
ασφάλειας µε σκοπό να διαπιστωθεί ότι όντως δεν υπάρχει κα-
νένα πρόβληµα ασφάλειας, ώστε να µπορέσουν τα πλοία να επι-
στρέψουν στην ασφαλή πλοήγηση χωρίς να κινδυνεύει το
επιβατικό κοινό. Μόλις ολοκληρωθούν οι έλεγχοι και εκδοθούν
τα κατάλληλα πιστοποιητικά ασφαλείας, τότε θα αποκαταστα-
θούν και τα δροµολόγια σε όλη τη χώρα. 

Εγώ αντιλαµβάνοµαι, αγαπητή συναδέλφε, πόσο κρίσιµο είναι
το θέµα για εσάς και για την περιοχή. Αυτό, το οποίο θέλω να
γνωρίζετε, είναι ότι από την πρώτη στιγµή και µε απόφαση του
Υπουργού δόθηκε στη δηµοσιότητα το θέµα και ήταν συγκεκρι-
µένες οι αποφάσεις που ελήφθησαν, ούτως ώστε όλα αυτά τα
πλοία να ελεγχθούν. Βεβαίως, δεν πρέπει το µυαλό µας να πη-
γαίνει σε αρνητικές καταστάσεις ότι µπορεί να υπάρχει µεγάλο
πρόβληµα. Μέχρι στιγµής, δεν έχει βρεθεί πλοίο µε πρόβληµα. 

Στη δευτερολογία µου, όµως, θα παραθέσω µια σειρά από πε-
ραιτέρω στοιχεία. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει η Βουλευ-

τής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Χανίων, κ. Ευαγγελία Κουρουπάκη.
ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΚΟΥΡΟΥΠΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, από την απάντησή σας αντιλαµβάνοµαι, ότι

µου µιλάτε επί της διαδικασίας. Αν θέλετε να µιλήσουµε επί της
ουσίας, ο έλεγχος που έγινε και που καταδεικνύει ότι δεν υπάρχει
κανένα πρόβληµα στα πλοία, επιβεβαιώνει αυτό που σας λέω, ότι
κινηθήκατε µε αργούς ρυθµούς –το Υπουργείο δηλαδή και οι
υπηρεσίες του- δηµιουργήθηκε πρόβληµα, γελοιοποιηθήκαµε
στο CNN µε το να υπάρχουν εξακόσια είκοσι άτοµα έξω από το
Φαράγγι της Σαµαριάς, γιατί το πλοίο που έκανε το δροµολόγιο
την Κυριακή 4 Σεπτεµβρίου ήταν αξιόπλοο και τη Δευτέρα 5 Σε-
πτεµβρίου είπατε να µην κινηθεί .

Εν πάση περιπτώσει, τώρα, καταλαβαίνω ότι ο Ρωσικός Νηο-
γνώµονας ξαναδίνει τα πιστοποιητικά αξιοπλοΐας και από εδώ και
έπειτα θα ελεγχθούν όλα τα πλοία, ούτως ώστε να είναι ασφαλείς
οι πλόες και να µην έχουµε πρόβληµα. Ελπίζω αυτό να αναδει-
χθεί στην πράξη και να είναι οι ενέργειες που Υπουργείου αυτή
τη φορά ευέλικτες και αποτελεσµατικές. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, κ. Αθα-
νάσιος Μωραΐτης. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Όντως, στις αρχές του Σεπτέµβρη το Υπουργείο απαγόρευσε
τον απόπλου σε εβδοµήντα περίπου πλοία σε ολόκληρη τη χώρα
και θα συµφωνήσω µαζί σας ότι δηµιουργήθηκαν διάφορα προ-
βλήµατα. Είχαµε και λιγότερα δροµολόγια και δυστυχώς εικόνες
σαν και αυτές που περιγράψατε εσείς και έχετε δίκιο. Θέλω,
όµως, να ξεκαθαρίσω ότι δεν µπορεί το Υπουργείο και καµµία

πολιτική ηγεσία να παίζει µε ανθρώπινες ζωές. Από τη στιγµή που
παρουσιάστηκε το πρόβληµα, δεν υπήρχε άλλος δρόµος.
Έπρεπε αµέσως να βγει η συγκεκριµένη απόφαση και να ελεγ-
χθούν και τα εβδοµήντα αυτά πλοία. Δεν µπορούµε σε καµµία
περίπτωση να παίζουµε µε ανθρώπινες ζωές.

Αυτό το οποίο θέλω να προσθέσω και το θεωρώ πάρα πολύ
σηµαντικό, όπως είπα και πριν, είναι ότι δεν έχει βρεθεί κανένα
πρόβληµα µέχρι αυτήν τη στιγµή στα πιστοποιητικά τα οποία
υπήρχαν. Ήταν, όµως, απαραίτητος ο έλεγχος ο οποίος αυτή τη
στιγµή γίνεται και αυτό το οποίο κάναµε. 

Αντιλαµβάνοµαι ότι στις περιοχές τις οποίες αναφέρατε, ειδικά
στη Νήσο Γαύδο, στο Λουτρό, στην Αγία Ρουµέλη, σε µία πε-
ριοχή που έχει τουρισµό αυτή την περίοδο, θα έπρεπε ίσως να
κινηθούµε µία-δυο µέρες νωρίτερα. Επιτρέψτε µου να πω, όµως,
ότι βάλαµε πάνω απ’ όλα την ασφάλεια των πολιτών και τίποτε
άλλο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, σας έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Τρίτης 23 Αυγού-
στου 2011, της Τετάρτης 24 Αυγούστου 2011, της Παρασκευής
26 Αυγούστου 2011, της Τρίτης 30 Αυγούστου 2011 και της Δευ-
τέρας 5 Σεπτεµβρίου 2011 και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώ-
νει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς τα Πρακτικά

της Τρίτης 23 Αυγούστου 2011, της Τετάρτης 24 Αυγούστου
2011, της Παρασκευής 26 Αυγούστου 2011, της Τρίτης 30 Αυ-
γούστου 2011 και της Δευτέρας 5 Σεπτεµβρίου 2011 επικυρώ-
θηκαν. 

Εισερχόµαστε στη συζήτηση της τέταρτης µε αριθµό 1310/20-
9-2011 επίκαιρης ερώτησης πρώτου κύκλου της Βουλευτού του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ουρανίας Παπανδρέου-Πα-
παδάκη προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε
τη λήψη µέτρων για την προστασία των µικρών παιδιών και εφή-
βων που επαιτούν σε µεγάλες πόλεις της Ελλάδας.

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Ουρανίας Παπανδρέου-Παπα-
δάκη θα απαντήσει ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Εµ-
µανουήλ Όθωνας. 

Παρακαλείται η Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού κ. Ουρανία Παπανδρέου-Παπαδάκη να λάβει το λόγο, για να
διατυπώσει την επίκαιρη ερώτησή της.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, δραµατικές διαστάσεις έχει λάβει πλέον το
φαινόµενο µικρά παιδιά, ακόµη και νήπια, έφηβοι, αλλά και µη-
τέρες µε θηλάζοντα βρέφη στην αγκαλιά να επαιτούν, να ζητούν
δηλαδή ελεηµοσύνη, ρακένδυτα, στους δρόµους, στα φανάρια,
σε τουριστικά σηµεία, έξω από πολυκαταστήµατα κυρίως της
Αθήνας και της Θεσσαλονίκης, αλλά και άλλων ελληνικών µεγα-
λουπόλεων.

Τις άδολες αυτές ψυχές, κύριε Υπουργέ, εκµεταλλεύονται,
βιάζουν και κακοποιούν αδίστακτα εγκληµατικά κυκλώµατα ενη-
λίκων, που τα τελευταία χρόνια είναι και εισαγόµενα και πάρα
πολύ καλά οργανωµένα, όπως αυτά από Αθίγγανους, Βουλγά-
ρους, Ρουµάνους, Αλβανούς και όχι µόνο, που έχουν εγκαταστα-
θεί και αυτοί στη χώρα µας, χρησιµοποιώντας τα παιδιά τους,
παιδιά συγγενών τους, αλλά και άλλα φτωχά παιδιά, αφού σύµ-
φωνα µε την έρευνα του «Χαµόγελου του Παιδιού» το 70% των
παιδιών στα φανάρια είναι ενοικιαζόµενα παιδιά. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ)

Επενδύουν, λοιπόν, έτσι στην προσοδοφόρο, απ’ ό,τι φαίνεται,
επιχείρηση, το εµπόριο δηλαδή της επαιτείας των παιδιών, αφού
στα καλά και προνοµιούχα στέκια και πόστα, που τα µοιράζουν
µεταξύ τους µε κανόνες ζούγκλας, το µεροκάµατο, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, φθάνει και µέχρι τα 300 ευρώ την ηµέρα,
σύµφωνα µε αστυνοµικές µαρτυρίες και δηµοσιεύµατα του
Τύπου, τα οποία θα καταθέσω και στα Πρακτικά.

Εγώ σας ερωτώ σήµερα: Τι κάνει και κυρίως τι θα κάνει η πο-
λιτεία για την αντιµετώπιση της επανεµφάνισης της κοινωνικής
αυτής µάστιγας, που δεν αφορά µόνο τη σωµατική αλλά κυρίως
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την ψυχική υγεία των παιδιών αυτών, την οποία οφείλουµε και να
διασφαλίσουµε και να προστατεύσουµε; Περισσότερα στοιχεία
και προτάσεις στη δευτερολογία µου.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.

Ουρανία Παπανδρέου-Παπαδάκη, Βουλευτή του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού Ευβοίας.

Παρακαλείται ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Εµ-
µανουήλ Όθωνας να λάβει το λόγο, προκειµένου να απαντήσει
στην ερωτώσα συνάδελφο. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του
Πολίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Συµµεριζόµαστε, πράγµατι, τη σηµασία ενός πάρα πολύ ευαί-
σθητου κοινωνικού θέµατος, όπως αυτό που η συνάδελφος µε
την ερώτησή της θίγει. Το θέµα της οικονοµικής εκµετάλλευσης,
της παραµέλησης, της κακοποίησης ανηλίκων και γενικότερα της
παραβίασης στοιχειωδών δικαιωµάτων τους, είναι ένα φαινό-
µενο, που µπορεί µεν να µην είναι πρόσφατο, αλλά δυστυχώς
πρέπει να παραδεχθούµε ότι τα τελευταία χρόνια έχει ενταθεί,
έχει πάρει διεθνείς διαστάσεις. 

Σε µεγάλο βαθµό, αυτό που παρατηρούµε, που ζούµε και στην
ελληνική κοινωνία είναι αποτέλεσµα, όπως και εσείς σωστά εί-
πατε, ενός διεθνούς κυκλώµατος µε σοβαρό οικονοµικό αντικεί-
µενο, που εκµεταλλεύεται τα ανήλικα παιδιά. Γι’ αυτόν το λόγο η
προσπάθεια και ο σχεδιασµός της Ελληνικής Αστυνοµίας δεν
εξαντλείται στην καταστολή, παραδείγµατος χάριν, του αδικήµα-
τος της επαιτείας, που είναι πολύ χαρακτηριστικό παράδειγµα
αυτών των φαινοµένων, αλλά στοχεύει στην εξάρθρωση των κυ-
κλωµάτων εκείνων, τα οποία εµπορεύονται ανήλικους, µε σκοπό
τον προσπορισµό υλικού ή οποιουδήποτε άλλου οφέλους. 

Με αυτήν, λοιπόν, τη διπλή στόχευση και της αντιµετώπισης
του φαινοµένου σε άµεσο χρόνο, αλλά κυρίως τη µεσοπρόθεσµη
στόχευση της εξάρθρωσης των κυκλωµάτων κινούνται οι υπηρε-
σίες του Υπουργείου. 

Θέλω να σηµειώσω εδώ, κυρία συνάδελφε, µε τη βεβαιότητα
ότι συµφωνείτε, ότι η παραβατική συµπεριφορά των ανηλίκων
και όλα αυτά τα φαινόµενα που περιγράφετε µε την ερώτησή
σας είναι αποτέλεσµα σύνθετων κοινωνικών προβληµάτων, τα
οποία δεν µπορούν να αντιµετωπιστούν µόνο µε αστυνοµικού χα-
ρακτήρα µέτρα, αλλά χρειάζονται ευρύτερες πρωτοβουλίες, τις
οποίες θέλω επίσης απλώς να θυµίσουµε, µε την ευκαιρία της
πρωτοβουλίας σας. Υπάρχει µια σειρά τα τελευταία χρόνια στη
χώρα µας µέτρων και θεσµών, όπως είναι ο «Συνήγορος του Παι-
διού», ο νόµος για την αντιµετώπιση της ενδοοικογενειακής βίας,
οι διευκολύνσεις µε την αλλαγή του θεσµικού πλαισίου για την
οικογενειακή επανένωση και µια σειρά µέτρα, τα οποία έχουν τη
λεγόµενη ευρύτερη κοινωνική διάσταση. 

Φαντάζοµαι ότι στην ερώτησή σας από την πλευρά του Υπουρ-
γείου Προστασίας του Πολίτη ζητάτε –και αυτό θα σας παρα-
θέσω στο χρόνο που έχω στη διάθεσή µου ή στη συνέχεια, αφού
ακούσω και τα επιµέρους στοιχεία και τις προτάσεις σας στη
δευτερολογία µου- τον αµιγή αστυνοµικό σχεδιασµό και τα απο-
τελέσµατα που αυτός έχει σε σχέση µε το θέµα αυτό. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Υφυ-

πουργό Προστασίας του Πολίτη κ. Εµµανουήλ Όθωνα. 
Παρακαλείται η ερωτώσα συνάδελφος κ. Ουρανία Παπαν-

δρέου-Παπαδάκη του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού να λάβει
το λόγο για δευτερολογία.

Ορίστε, κυρία Παπανδρέου, έχετε το λόγο.
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Κύριε Υπουργέ, σί-

γουρα είναι ένα πολύ σύνθετο κοινωνικό πρόβληµα. Νοµίζω ότι
ο καθένας από µας έχει κάνει αυτήν τη βόλτα. Ή αν δεν έχει
κάνει, ας κάνει µια βόλτα εδώ, στα φανάρια, στους δρόµους της
πρωτεύουσας, γιατί έτσι µόνο µπορεί να επιβεβαιώσει καθένας
του λόγου µου το αληθές. Κυρίως, όµως, θα διαπιστώσει την
απανθρωπιά, τη σκληρότητα, την εγκληµατικότητα της σύγχρο-
νης κοινωνίας µας απέναντι στα παιδιά και σε αυτούς τους νέους. 

Είναι τόσα πολλά τα δηµοσιεύµατα του Τύπου, αλλά και του
ηλεκτρονικού τύπου. Θα τα καταθέσω στα Πρακτικά της Βουλής.
Πριν από λίγο καιρό, κύριε Υπουργέ, δεκάχρονο παιδί σκοτώθηκε

στα φανάρια. Νοσηλεύτηκε επί µια εβδοµάδα σε ένα νοσοκοµείο,
αλλά δεν το ήξερε κανένας αυτό το παιδί. Δεν είχε ούτε µητέρα
ούτε πατέρα, έµεινε στα αζήτητα. Αυτή είναι δυστυχώς η ελλη-
νική πραγµατικότητα. 

Διαβάζω τα διάφορα στοιχεία της ΓΑΔΑ βεβαίως, κύριε
Υπουργέ, και δεν νοµίζω ότι είναι µόνο το Υπουργείο σας υπεύ-
θυνο. Εγώ ζητώ µια συγχρονισµένη και συντονισµένη ενέργεια
για να αντιµετωπίσουµε ένα θέµα και θα κάνω τις προτάσεις µου
βεβαίως. Το πρώτο εξάµηνο του 2011, συνελήφθησαν εξακόσια
πενήντα άτοµα που επαιτούσαν. Κύριε Υπουργέ, θα µου επιτρέ-
ψετε να πω ότι αυτό είναι µια παρωνυχίδα στην πραγµατική διά-
σταση του προβλήµατος, αφού πάλι σύµφωνα µε τη ΓΑΔΑ, έχει
αυξηθεί την τελευταία δεκαετία η επαιτεία στο διπλάσιο, 52% συ-
γκεκριµένα. Τρεισήµισι χιλιάδες παιδιά -είναι φοβερό για την Ελ-
λάδα αυτό το νούµερο, κύριε Υπουργέ- βρίσκονται µέσα σ’ αυτό
το σκοτεινό τούνελ και απ’ αυτά το 11,5% είναι Ελληνόπουλα.
Αυτά είναι στοιχεία της ΓΑΔΑ και θα σας τα καταθέσω.

Δυστυχώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η οικονοµική κρίση
στη χώρα µας, δεν έδρασε αποτρεπτικά σε τέτοιου είδους αφί-
ξεις, κυρίως από τα γειτονικά Βαλκάνια. Τουναντίον, φέρνει και
πάλι τα παιδιά στα φανάρια και στη ζητιανιά. Γιατί είναι αλήθεια,
κύριε Υπουργέ, πως το απλωµένο χεράκι ενός παιδιού που ζητάει
βοήθεια, λίγους αφήνει ασυγκίνητους είτε δίνουν είτε δεν δίνουν
τον οβολό τους. Αυτό δε, δηλαδή την ευαισθησία της ελληνικής
ψυχής, του Έλληνα απέναντι στο παιδί, εκµεταλλεύονται κατά
πρώτο λόγο αυτά τα αδίστακτα κυκλώµατα αλλά και το δεύτερο
και πάρα πολύ βασικό …

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ένα λεπτό σας παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεχίστε, κυρία συνά-

δελφε. 
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Εδώ, κύριε Υπουργέ,

νοµίζω ότι πρέπει να δούµε το µεγάλο νοµικό κενό στον Ποινικό
µας Κώδικα, αφού το αδίκηµα της παιδικής επαιτείας και εκµε-
τάλλευσης και η παραµέληση της εποπτείας ανηλίκων, είναι πται-
σµατικού χαρακτήρα, δηλαδή ποινή χάδι. Και εγώ θα δεχθώ ότι
η αστυνοµία µπροστά στα τόσα που καλείται να αντιµετωπίσει,
όντως κάνει ό,τι µπορεί. Παρεµβαίνει, κυρίως, περιστασιακά όταν
κάποιος καταγγείλει το φαινόµενο ή αν έχει ενδείξεις ότι έχουµε
καταστάσεις trafficking, δηλαδή εµπορίας ανθρώπων. 

Από τη σύλληψη όµως αυτών των αδίστακτων ανθρώπων,
κύριε Υπουργέ, και πέρα είναι αρµοδιότητα των δικαστικών
αρχών. Αυτό δηλώνει ο εκπρόσωπος Τύπου της ΓΑΔΑ. Από εκεί
και πέρα, υπάρχει πάρα πολύ µεγάλο πρόβληµα γιατί έχουµε φο-
βερό νοµικό κενό και νοµίζω ότι οφείλουµε πλέον να αντιµετωπί-
σουµε το θέµα στη ρίζα του.

Τελειώνοντας και επειδή νοµίζω ότι ως Υπουργός πρέπει να
το γνωρίζετε –και είναι επιστηµονικά δεδοµένα καθώς και δική
µου εµπειρία, αν θέλετε, που τριάντα εννέα χρόνια ασχολούµαι
µόνο µε την παιδική ψυχή, αλλά είναι και αποτελέσµατα επιστη-
µονικών ερευνών- αυτές οι άδολες παιδικές ψυχές, πέραν των
τραυµατικών εµπειριών που υφίστανται καθηµερινά ζητιανεύο-
ντας στους δρόµους και τα φανάρια, βιώνουν τις χειρότερες κα-
ταστάσεις από τους κτηνάνθρωπους, που βρίσκονται πίσω απ’
αυτά τα παιδιά και τα εκµεταλλεύονται µε λεκτική και σωµατική
βία. 

Αυτά, λοιπόν, τα παιδιά, σ’ αυτήν την κοινωνία που ζουν, κύριε
Υπουργέ, αναγκάζονται δυστυχώς απ’ αυτήν την κοινωνία να
πλάθουν πάρα πολύ σκληρές, αντικοινωνικές προσωπικότητες,
χωρίς ηθικούς και κοινωνικούς φραγµούς, χωρίς συναίσθηµα,
πολλές ανασφάλειες, πολλές φοβίες και δυστυχώς αυτές οι
αγνές ψυχές, εξελίσσονται σε ανθρώπινα τέρατα σαν και αυτά
που τα εκµεταλλεύονται, µε πάρα πολλά ψυχικά προβλήµατα,
επιρρέπεια στα ναρκωτικά, στις ληστείες, στη βία, στην εγκλη-
µατικότητα, σε βιασµούς, σε δολοφονίες αλλά ακόµη και στην
τροµοκρατία. 

Κύριε Υπουργέ, το θέµα είναι για εµένα πάρα πολύ σηµαντικό.
Νοµίζω ότι εγώ σήµερα το έθιξα απλώς εδώ, όπως το έχω υπο-
χρέωση ως άνθρωπος, ως πολιτικός, αλλά κυρίως ως γιατρός
των παιδιών. Δεν µπορώ να πω ότι ικανοποιήθηκα πλήρως από
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τις απαντήσεις σας και, κυρίως, από τον προγραµµατισµό της
αντιµετώπισης, που δεν τον είδα ή πιθανώς να τον εκθέσετε
τώρα στη δευτερολογία σας.

Εγώ, πάντως, θέλω να υποσχεθώ σε αυτά τα παιδιά ότι δεν θα
τα εγκαταλείψω. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ουρανία Παπανδρέου-Πα-

παδάκη καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βου-
λής) 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε πολύ την

κ. Παπανδρέου-Παπαδάκη. 
Παρακαλείται ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Εµ-

µανουήλ Όθωνας να λάβει το λόγο για δευτερολογία. 
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Προφανώς η συµφωνία µας µε την κυρία συνάδελφο ότι
το ζήτηµα είναι ιδιαιτέρως σοβαρό και εκφεύγει της αποκλειστι-
κής αρµοδιότητας των αστυνοµικών υπηρεσιών, µας επιβάλλει
ως συντεταγµένη πολιτεία να είµαστε ευαισθητοποιηµένοι µε τον
τρόπο που η συνάδελφος σήµερα µε την επίκαιρη ερώτηση ανα-
δεικνύει αυτό το ζήτηµα στα πλαίσια του κοινοβουλευτικού ελέγ-
χου. Κυρίως θα συµφωνήσω, επίσης, ότι όλοι επιπλέον κρινό-
µαστε από την αποτελεσµατικότητα των δράσεων εκείνων, που
έρχονται να αντιµετωπίσουν κάθε µορφής φαινόµενο και στη συ-
γκεκριµένη περίπτωση το θέµα που θίγετε µε την ερώτησή σας.

Όµως, κυρία συνάδελφε, θα µου επιτρέψετε να σας πω και να
διακρίνω -αν και το είπατε καλοπροαίρετα- ότι η Ελληνική Αστυ-
νοµία δεν ασχολείται µε το θέµα αυτό παρεµπιπτόντως ανάµεσα
στα τόσα άλλα ζητήµατα που διαχειρίζεται. Πράγµατι, η Αστυνο-
µία έχει τόσα άλλα θέµατα και προφανώς δεν έχει τις δυνάµεις
και την υπηρεσιακή εκείνη αυτάρκεια αυτή τη στιγµή να µπορεί
να είναι αρκούντως αποτελεσµατική, όσο οι σύγχρονες ανάγκες
είτε της εγκληµατικότητας είτε φαινοµένων, όπως αυτό που συ-
ζητάµε, απαιτούν στις σύγχρονες κοινωνίες. Δεν περιµένει ούτε
κάποιες καταγγελίες ούτε ασχολείται, παρεµπιπτόντως. Προσπα-
θεί, εξαντλώντας κάθε δυνατότητα, να υλοποιήσει έναν επιχει-
ρησιακό σχεδιασµό µε αποτελέσµατα, σε µέρος των οποίων
εσείς αναφερθήκατε. 

Και επειδή ξέρετε από άλλες µας συζητήσεις εδώ ότι εγώ δεν
είµαι λάτρης των στατιστικών ή των αριθµών, γιατί λένε συνήθως
µια όψη της πραγµατικότητας, θέλω να σας πω ότι τα νούµερα
που αναφέρατε ως αποτέλεσµα των δράσεων της Αστυνοµίας,
δηλαδή τα στοιχεία που αναφέρατε από τη ΓΑΔΑ, δεν είναι µεν -
κατά τη δική µας πάντοτε κρίση- αυτό που όλοι θα θέλαµε, αλλά
δεν είναι και αµελητέα ως αποτέλεσµα µιας δουλειάς ενός οκτα-
µήνου, γιατί τα αποτελέσµατα αυτά είναι µέχρι το τέλος Αυγού-
στου. Τα νούµερα δεν είναι µικρά, θέλω να πω µε λίγα λόγια και
αυτό δείχνει ότι εκδηλώνεται µια προσπάθεια.

Από εκεί και µετά, εχθρός του καλού είναι το καλύτερο. Υπάρ-
χουν και οι πεζές, και οι εποχούµενες περιπολίες που γίνονται
όσο οι επιχειρησιακές ανάγκες το επιτρέπουν όπως και εσείς εί-
πατε, αλλά γίνονται και όποτε το επιβάλουν, όταν υπάρχει ένταση
των φαινοµένων και αναγκαιότητα άµεσης παρέµβασης.

Όπως πολύ καλά γνωρίζετε, έχουν ιδρυθεί και λειτουργούν
στην Αθήνα, στη Θεσσαλονίκη, στην Πάτρα και στο Ηράκλειο τα
τελευταία χρόνια ειδικές υπηρεσίες ανηλίκων. Η ενίσχυση των
ειδικών αυτών υπηρεσιών, σταδιακά µε στελεχιακό δυναµικό,
που είναι εξειδικευµένο, µε ειδική κατάρτιση και ειδικές σπουδές
για τα θέµατα των ανηλίκων, σε συνδυασµό µε µια σειρά άλλες
δράσεις, τις οποίες δεν αρκεί ο χρόνος προφανώς για να εκθέσω
αναλυτικά, δηλώνουν µια προσπάθεια. 

Τώρα έχουµε σε εξέλιξη µια επικαιροποίηση, σε συνεργασία
µε την Εισαγγελία Ανηλίκων, η οποία καθοδηγεί και συνεργάζεται
µε τις αρµόδιες υπηρεσίες της ΕΛΑΣ, αλλά και µε τις αρµόδιες
υπηρεσίες του Υπουργείου Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
καθώς και µε άλλους φορείς, ούτως ώστε, έστω µε πρωτοβουλία
του Υπουργείου µας, να γίνει µια συνέργεια δράσεων που θα κα-
τατείνουν σε ένα καλύτερο αποτέλεσµα, που πράγµατι η οξύτητα

του προβλήµατος απαιτεί, κυρία συνάδελφε. 
Ειλικρινά, από την πλευρά µας είµαστε στη διάθεση σας όχι

µόνο σε επίπεδο παροχής στοιχείων αλλά και συνεργασίας µε
προτάσεις και ανταλλαγή σκέψεων για το πώς µπορεί να οχυρω-
θεί καλύτερα η κοινωνία µας απέναντι σε αυτό το φαινόµενο,
γιατί τα παιδιά σε αυτήν την ιστορία δεν είναι οι θύτες. Είναι τα
θύµατα και πρέπει όλοι µαζί να τα προστατεύσουµε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Υφυ-

πουργό Προστασίας του Πολίτη, τον κ. Εµµανουήλ Όθωνα.
Η τρίτη µε αριθµό 1309/20.9.2011 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου

κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Ιωάννη Πρωτούλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε
την απόφαση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους σε βάρος
εκατοντάδων εργαζοµένων και συνταξιούχων του Οργανισµού
Σχολικών Κτηρίων, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος συντρέχο-
ντος στο πρόσωπο του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η τέταρτη µε αριθµό 1311/20-09-2011 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού και Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου κ.
Αστέριου Ροντούλη προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μά-
θησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τις αποσπάσεις των εκπαι-
δευτικών µε αναπηρία.

Στην επίκαιρη ερώτηση, εκ µέρους της Κυβερνήσεως, θα απα-
ντήσει η Υφυπουργός κ. Εύη Χριστοφιλοπούλου.

Παρακαλείται να λάβει το λόγο ο κ. Αστέριος Ροντούλης, προ-
κειµένου να αναπτύξει προφορικά την ερώτησή του.

Ορίστε, κύριε Ροντούλη.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υφυπουργέ, πρέπει να σας οµολογήσω ότι τείνετε να γί-

νετε το αγαπηµένο µου κυβερνητικό στέλεχος, γιατί εσάς συνα-
ντώ συνέχεια σε επίκαιρες ερωτήσεις στη Βουλή. Η κυρία
Υπουργός θα µας κάνει την τιµή να έρθει ποτέ στη Βουλή να απα-
ντήσει σε καµµία επίκαιρη ερώτηση; Αυτό παρεµπιπτόντως,
κύριε Πρόεδρε.

Έρχοµαι στο αντικείµενο της επίκαιρης ερώτησής µου, κυρία
Υφυπουργέ. Το Υπουργείο προσπάθησε, σωστά κατά την άποψή
µου και δίκαια -για να δείτε ότι καλοπροαίρετα θέτουµε τις επί-
καιρες ερωτήσεις από την πλευρά του Λαϊκού Ορθοδόξου Συνα-
γερµού- να δοµήσει ένα αντικειµενικό σύστηµα αποσπάσεων και
ετέθησαν κάποια κριτήρια. Αναφέρω ποια είναι αυτά. Είναι η συ-
νολική υπηρεσία, η συνυπηρέτηση, η εντοπιότητα, οικογενειακοί
λόγοι, λόγοι υγείας, λόγοι εξωσωµατικής γονιµοποίησης, εάν
υπάρχουν, ακόµα και λόγοι σπουδών του εκπαιδευτικού. Όλα
αυτά τα κριτήρια που ανέφερα έχουν µία αντιστοίχιση µε µόρια.
Αναλόγως, λοιπόν, των µορίων που λαµβάνει κάποιος, προηγεί-
ται στην απόσπαση έναντι κάποιου άλλου. Μέχρι εδώ είµαστε
σύµφωνοι, κυρία Υφυπουργέ. 

Πάµε τώρα να δούµε το σύστηµα στην εφαρµογή του, στην
πράξη. Τι έδειξε η πράξη; Ότι συνάνθρωποί µας εκπαιδευτικοί
µε κινητικά προβλήµατα, µε αναπηρίες, µε αναπηρίες άνω του
67%, από δευτεροβάθµια µάλιστα επιτροπή ελέγχου, µπήκαν στο
σύστηµα της µοριοδότησης και -ω του θαύµατος- έµειναν εκτός.
Αυτό τι σηµαίνει, κυρία Υφυπουργέ; Ότι άνθρωποι που επιβάλ-
λεται να πάρουν απόσπαση, δεν πήραν. Για κάποιους ανθρώ-
πους, που είναι άτοµα µε ειδικές ανάγκες και έχουν κινητικά
προβλήµατα, είναι επιβεβληµένη, είναι αναγκαιότητα η από-
σπαση, γιατί θα πρέπει να είναι κοντά στις οικογένειές τους, να
δέχονται τη συνδροµή αυτών ή γιατί θα πρέπει να είναι κοντά σε
υποδοµές που θα υποστηρίζουν την υγεία τους. Καταλαβαίνετε,
λοιπόν, ότι στην εφαρµογή του το σύστηµα κάπου χωλαίνει. 

Υποβάλλω, λοιπόν, την εξής ερώτηση: Έχει την πολιτική βού-
ληση το Υπουργείο Παιδείας, τουλάχιστον στο σηµείο αυτό που
εµείς εντοπίζουµε την κριτική µας, να ξαναδούµε το όλο σύ-
στηµα, προκειµένου στα άτοµα αυτά που έχουν αναπηρία 67%
και πάνω, αποδεδειγµένη από δευτεροβάθµια επιτροπή, να δίδε-
ται κατά προτεραιότητα και άνευ µοριοδότησης απόσπαση; Νο-
µίζω ότι είναι ένα λεπτό σηµείο που µε ευαισθησία θα πρέπει να
το δούµε.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
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Ροντούλη.
Παρακαλείται η Υφυπουργός Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και

Θρησκευµάτων κ. Εύη Χριστοφιλοπούλου να λάβει το λόγο, προ-
κειµένου να απαντήσει στον ερωτώντα συνάδελφο.

Ορίστε, κυρία Υπουργέ.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Ροντούλη, η ερώτησή σας δίνει την ευκαιρία σε εµένα
που ήλθα να απαντήσω -αλλά και συνολικά στην ηγεσία του
Υπουργείου Παιδείας- να κάνω διευκρινίσεις πάνω σ’ ένα ζήτηµα
που νοµίζουµε ότι είναι όπως είπατε και εσείς κατ’ αρχάς στη
σωστή κατεύθυνση.

Πράγµατι, κύριε συνάδελφε, η βούληση, όχι µόνο του Υπουρ-
γείου εν προκειµένω και της πολιτικής ηγεσίας, αλλά κυρίως του
κόσµου των εκπαιδευτικών, ήταν αυτές οι αποσπάσεις που αφο-
ρούν ειδικές κατηγορίες εκπαιδευτικών -όχι µόνο µε αναπηρία,
όπως εσείς είπατε, αλλά και µε άλλα κοινωνικά προβλήµατα- να
τεθούν υπό µοριοδότηση. 

Πιστεύω ότι θα σας εκπλήξω ευχάριστα, αφού σας πω κάποια
πράγµατα. Θα δούµε πως µπορούµε να πάµε το θέµα παραπέρα.
Συµφωνώ µε τα κριτήρια που αναφέρατε εσείς. Αυτά είναι τα κρι-
τήρια. Δεν χρειάζεται να τα πω και εγώ. 

Δεν θα θέλαµε όµως να βγάλουµε τους εκπαιδευτικούς έξω
από αυτή τη µοριοδότηση και να δηµιουργήσουµε µία ειδική κα-
τηγορία, γιατί πάλι θα είχαµε, αν θέλετε, µια µορφή γκετοποίη-
σης ενός ζητήµατος που έχει κοινωνική, πραγµατική διάσταση
και δεν είναι κάτι διαφορετικό. Είναι µέσα στη ζωή. Η κ. Παπαν-
δρέου που είναι εδώ και είναι γιατρός, το γνωρίζει πάρα πολύ
καλά. Έχουµε συζητήσει γι’ αυτό. 

Οι ασθένειες δε, είναι εκείνες που εντάσσονται στο άρθρο 13
του π.δ. 50/96 και είναι συγκεκριµένες. Γι’ αυτό δεν µπορούν να
συγκριθούν µε την άλλη κατηγορία ασθενειών, που είναι εκείνες
οι ασθένειες και αναπηρίες, µε βάση τις οποίες µπορεί κανείς να
αποκτήσει δικαίωµα διορισµού. 

Βεβαίως, θα αναφερθώ µετά, αν έχω χρόνο, στο πώς αλλά-
ζουµε το προεδρικό διάταγµα. Είµαστε σε µια διαδικασία να αξιο-
λογήσουµε το προεδρικό διάταγµα που έχουµε στα χέρια µας
και να δούµε πως µπορούµε να το βελτιώσουµε. 

Έχουµε, λοιπόν, ειδική κατηγορία µεταθέσεων-αποσπάσεων
κατά προτεραιότητα και µε επιπλέον µοριοδότηση όλων των εκ-
παιδευτικών, που εντάσσονται σε αυτές τις κατηγορίες ασθε-
νειών. Όπως γνωρίζετε, είναι πέντε µονάδες για ποσοστό
αναπηρίας 50% έως 66%, είκοσι µονάδες για 67% έως 79% ανα-
πηρία και τριάντα µονάδες για ποσοστό 80% και πάνω. 

Τώρα, έχω κάποια ευχάριστα δεδοµένα να σας πω. Ποια είναι
αυτά; Ότι στην πρωτοβάθµια εκπαίδευση, που έχει ολοκληρωθεί
και ο συµπληρωµατικός κύκλος των αποσπάσεων, βλέπουµε ότι
όλοι όσοι είχαν κάνει αίτηση απόσπασης, έλαβαν κατά προτεραι-
ότητα απόσπαση, προηγήθηκαν δε έναντι των υπολοίπων εκπαι-
δευτικών. 

Βεβαίως, αυτό που έχει σηµασία να δούµε είναι ότι οι αποσπά-
σεις αυτές έγιναν σε υπάρχοντα λειτουργικά κενά ή συνδέθηκαν
µε ανάγκες της εκπαίδευσης. Γιατί νοµίζω ότι µπορούµε να συµ-
φωνήσουµε εδώ, στη Βουλή, ότι καλό είναι οι αποσπάσεις να γί-
νονται εκεί όπου έχει ανάγκη η εκπαίδευση. 

Δεν έχει ακόµα ολοκληρωθεί η διαδικασία στη δευτεροβάθµια
εκπαίδευση. Θέλω όµως εδώ να δεσµευθώ ότι και στη συµπλη-
ρωµατική φάση, το Υπουργείο θα προσέξει πάρα πολύ, µε την
ίδια πολιτική βαρύτητα, έτσι ώστε να προταχθούν για απόσπαση
όσοι είναι στην κατηγορία των αναπηριών εκείνων, που πρέπει
να είναι –όπως πολύ σωστά είπατε- κοντά στο νοσοκοµείο ή
κοντά στην οικογένειά τους, για να µπορούν να τυγχάνουν της
ανάλογης βοήθειας. 

Βεβαίως, επειδή πράγµατι αυτό το σύστηµα µοριοδότησης
έχει σαν στόχο να τελειώνουµε µε το πελατειακό σύστηµα του
ποιος παίρνει απόσπαση -αυτός που γνωρίζει κάποιον- νοµίζω
ότι πρέπει να ανοίξει σύντοµα διάλογος για τις κατηγορίες είτε
των ασθενειών είτε των προβληµάτων αναπηρίας, που έχουµε
και τους τρόπους µε τους οποίους µπορούµε να τις µοριοδοτή-
σουµε. 

Θα συνεχίσω, κύριε Πρόεδρε, στη δευτερολογία µου. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την Υφυ-

πουργό κ. Χριστοφιλοπούλου. 
Το λόγο έχει ο κ. Ροντούλης για τη δευτερολογία του. 
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου πρω-

τίστως να σας ευχαριστήσω προσωπικά για την ανοχή χρόνου
που δίνετε και σ’ εµένα και στην κυρία Υφυπουργό, γιατί το ζή-
τηµα αφορά ευαίσθητες κοινωνικές οµάδες, όπως είναι τα άτοµα
µε ειδικές ανάγκες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Το αναγνωρίζω αυτό. 
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υφυπουργέ, έχω µπροστά µου την εγκύκλιο για τις απο-

σπάσεις, αναρτηµένη στο διαδίκτυο, µε ηµεροµηνία 15/6/2011.
Αν πάτε στο τµήµα «Αποσπάσεις κατά προτεραιότητα» –νοµίζω
ότι το έχετε και εσείς στα έγγραφά σας- θα δείτε την περίπτωση
γ’. Ποιοι παίρνουν αποσπάσεις κατά προτεραιότητα και εντάσ-
σονται στην περίπτωση γ’; Θα δείτε λοιπόν γιατί χρησιµοποιώ το
επιχείρηµα αυτό. 

Είναι εκλεγµένοι περιφερειακοί σύµβουλοι, κύριε Πρόεδρε,
δήµαρχοι, δηµοτικοί σύµβουλοι, πρόεδροι δηµοτικών και τοπικών
κοινοτήτων, είναι εκπρόσωποι τοπικών κοινοτήτων. 

Σωστά, κυρία Υφυπουργέ. Πρέπει να εκτελέσουν την πολιτική
τους λειτουργία, τα πολιτικά τους καθήκοντα, τα καθήκοντα εκ-
προσώπησης που έχουν. Δεν θα αντιλέξω καθόλου. Μπράβο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Από την άλλη πλευρά, όµως, κύριε Πρόεδρε, υπάρχουν άτοµα
µε αποδεδειγµένη αναπηρία, άνω του 67% από δευτεροβάθµια
επιτροπή –δεν µιλάω για πρωτοβάθµια, τοπική επιτροπή, κύριε
Πρόεδρε- δεν αµφισβητείται, λοιπόν, οι οποίοι µένουν εκτός. Επι-
τρέψτε µου να σας δώσω ένα παράδειγµα. Ακούστε, κύριε Πρό-
εδρε, σας παρακαλώ προσωπικά να ακούσετε. Καταγγελία της
Α’ ΕΛΜΕ Κυκλάδων -εµένα µου ήρθε να κλάψω και εσείς το ίδιο
φαντάζοµαι- ακούστε τώρα: «Η ανακοίνωση των αποσπάσεων
έφερε το συνάδελφό µας, Τεντόµα Λάζαρο, προ µιας δυσάρε-
στης έκπληξης. Ο συγκεκριµένος συνάδελφος είναι διορισµένος
µέσω ΑΣΕΠ, κάτοχος µεταπτυχιακού και διδακτορικού διπλώµα-
τος και λόγω µίας σπάνιας ασθένειας είναι ο µοναδικός τυφλός
εκπαιδευτικός στην Ελλάδα. Όµως, το κεντρικό επιχειρησιακό
συµβούλιο, άγνωστο µε ποια λογική» λέει η ΕΛΜΕ «αρνήθηκε την
απόσπαση στον άνθρωπο αυτό, εφαρµόζοντας...».

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Τι ηµεροµηνία έχει, αν
επιτρέπεται; 

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ναι, βεβαίως. Είναι 1-9-2011, Σύρος.
Θα σας το δώσω και για τα Πρακτικά, να το έχετε. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αστέριος Ροντούλης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τι θέλω να πω, κύριε Πρόεδρε; Προσπαθούµε να δοµήσουµε
ένα δίκτυο σωστό, αντιπελατειακό σύστηµα. Μπορούµε, κυρία
Υφυπουργέ, να το κάνουµε κοινωνικά δικαιότερο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μπορούµε, λοιπόν, να βάλουµε µια διάταξη που να λέει: «Άν-
θρωποι µε 67% αναπηρία Δευτεροβάθµιας Επιτροπής –το τονίζω
αυτό- προηγούνται, έχουν προτεραιότητα στην απόσπαση, ανε-
ξαρτήτως µοριοδότησης. 

Δεν είναι δυνατόν να λέµε, κύριε Πρόεδρε, ο τάδε περιφερει-
ακός σύµβουλος, ο τάδε κοινοτικός σύµβουλος που δεν έχει ανά-
γκη στο κάτω-κάτω –αλλά εγώ σας είπα, συµφωνώ για να
εκτελέσει τα καθήκοντά του, τα πολιτικά- να παίρνει απόσπαση
και να µην παίρνουν άνθρωποι που ταλανίζονται από τέτοια προ-
βλήµατα, προβλήµατα καθηµερινότητας και δεν µπορούν να αυ-
τοσυντηρηθούν οι άνθρωποι αυτοί. Ξέρω εκπαιδευτικό που τον
πηγαίνει ο πατέρας του στο σχολείο, άριστος καθ’ όλα, αλλά
πρέπει να τον πάει ο πατέρας του, δεν γίνεται διαφορετικά. 

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι εάν ακολουθήσετε τον κανόνα
αυτόν, θα επιλυθεί και το πρόβληµα. Και βλέπετε ότι η ερώτηση
που κάνω δεν είναι ερώτηση επικριτική προς το Υπουργείο. Γιατί
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τη γενική σύλληψη την αποδεχόµεθα. Αλλά νοµίζω ότι και εσείς
είστε υπέρ ενός διαλόγου µεταξύ των Κοινοβουλευτικών Οµά-
δων και των κοµµάτων που θα βελτιώσει ή θα άρει κοινωνικές
αδικίες του υφισταµένου συστήµατος. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πλευρά του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Αστέριο Ροντούλη. 

Παρακαλείται η κ. Χριστοφιλοπούλου Υφυπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, να λάβει το λόγο για τη
δευτερολογία. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Πράγµατι, κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, µία από τις δια-
δικασίες, όπου αναδεικνύεται η κρισιµότητα των επικαίρων ερω-
τήσεων, πολλές φορές, βεβαίως, είναι κρίµα, όταν µία επίκαιρη
ερώτηση είναι µόνο µία πολιτική αντιπαράθεση, προσπαθούµε
να το αποφεύγουµε αυτό, αλλά και η ανάδειξη µέσω κριτικής που
ασκείται. Πράγµατι, στην πρώτη φάση φέρατε ένα παράδειγµα
ενός τυφλού εκπαιδευτικού...

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θα το δείτε σε αυτό που κατέθεσα. 
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Βεβαίως και το γνω-
ρίζω, κύριε Ροντούλη, το παράδειγµα αυτό, είναι πραγµατικά
κραυγαλέο. 

Έρχοµαι τώρα να πάω λίγο στο γενικό, πριν πάω και στο πα-
ράδειγµα. 

Η εγκύκλιος –αν θέλετε- που πάσχει; Στο προεδρικό διάταγµα.
Γιατί σας θυµίζω ότι το Α της εγκυκλίου, γιατί η εγκύκλιος δεν
προτάσσει τα πολιτικά καθήκοντα ή τη στρατιωτική συνυπηρέ-
τηση, αλλά πολύ ορθά η εγκύκλιος προτάσσει τις ειδικές κατη-
γορίες εκεί που έχουµε αναπηρίες και εκεί έχουµε το πρόβληµα,
σύµφωνα µε το π.δ. 96. 

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Με το προεδρικό διάταγµα. 
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Και είχαµε περιπτώσεις
όπως της τυφλότητας, αν είναι δυνατόν, να µην είναι µέσα.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μάλιστα. 
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Και, εν προκειµένω, ο
συγκεκριµένος εκπαιδευτικός ξέρουµε ότι κάνει εξαιρετική δου-
λειά, ήδη, το προηγούµενο εκπαιδευτικό έτος. Ένας εκπαιδευτι-
κός ο οποίος παράγει έργο που είναι όχι µόνο αξιοπρεπές, αλλά
πραγµατικά για αριστεία. 

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Έτσι είναι. 
Η συζήτηση που είχα µε την Υπουργό την κ. Διαµαντοπούλου

ήταν ότι εκεί –και αν χρειαζόταν θα το λέγαµε και στη Βουλή- θα
αναγκαζόµασταν να παρατυπήσουµε. Θα γινόταν ακόµα και
αυτό, παρά την εγκύκλιο, µε υπογραφή µας …

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μπράβο! Μαζί σας και εµείς!
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): … για να αναδείξουµε
το πρόβληµα. 

Αυτό, λοιπόν, που έχουµε δει είναι πως αυτό το προεδρικό διά-
ταγµα πάσχει σε δύο κατευθύνσεις. Εδώ είναι και η συµβολή, αν
θέλετε, αυτής της συζήτησης. 

Από την πλευρά µας, λοιπόν, µεταφέρω προς τους συναδέλ-
φους και προς εσάς, το Προεδρείο, τον προβληµατισµό που
υπάρχει στην πολιτική ηγεσία του Υπουργείου, έτσι ώστε να
έρθει νοµοθετικά το θέµα ή να έρθει η επεξεργασία του νέου
προεδρικού διατάγµατος. Αυτή είναι η µία κατεύθυνση, την οποία
τώρα συζητούµε, περιπτώσεις δηλαδή όπως η τυφλότητα που
είναι εκτός προεδρικού διατάγµατος. 

Πρέπει, εποµένως, να δούµε ποιες είναι εκείνες οι µορφές ανα-
πηρίας, οι οποίες επιτρέπουν σε διαφορετικά δεδοµένα και εκ-

παιδευτικά περιβάλλοντα την απρόσκοπτη και αρµονική λει-
τουργία του εκπαιδευτή προς τους µαθητές του. Αυτό είναι το
ένα, να βάλουµε δηλαδή και κάποιες άλλες ασθένειες ή αναπη-
ρίες, όπως είναι η τυφλότητα, έτσι ώστε να συµπληρωθεί το προ-
εδρικό διάταγµα.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ή και κινητικές αναπηρίες. 
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Όµως, η άλλη διά-
σταση –επιτρέψτε µου να πω και αυτό το λέω και µε κοινωνική
ευαισθησία, αλλά και µε µέριµνα για τον εκπαιδευτικό στόχο που
είναι τα παιδιά µας, η µάθηση των παιδιών µας- είναι πως υπάρ-
χουν κατηγορίες ασθενειών που είναι µεταδοτικές ή ασθενειών
που έχουν να κάνουν µε την ψυχική διαταραχή ενός ατόµου –
είναι µέσα στη ζωή και αυτό, είναι ανθρώπινο- και εδώ πρέπει µε
ευαισθησία να δούµε τις περιπτώσεις αυτές …

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Βεβαίως! 
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): … να µην τις ρίξουµε
στον Καιάδα, αλλά βεβαίως να µην τις πάµε και στην τάξη.

Φοβούµαι, όµως, ότι στο συγκεκριµένο προεδρικό διάταγµα
υπάρχουν και κάποιες τέτοιες κατηγορίες ασθενειών ή αναπη-
ριών που πρέπει να τις δούµε µε προσοχή, να βάλουµε ρυθµί-
σεις, ώστε να µπορούν να προσφέρουν στην εκπαίδευση από
άλλη θέση και όχι από την τάξη ή σε άλλο δηµόσιο σύστηµα.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Έτσι είναι!
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Νοµίζω ότι αυτή είναι
µία καλή κατεύθυνση, αλλαγής δηλαδή του προεδρικού διατάγ-
µατος και εν προκειµένω, εµείς εξαντλήσαµε –και τελειώνω µε
αυτό, κύριε Πρόεδρε- τη δυνατότητα και έτσι ο κ. Τεντόµας πάει
στην τάξη του και διδάσκει. Αυτό το λέω µε πολλή χαρά και έτσι
καλύφθηκε αυτό το πρόβληµα.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ωραία!
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Καλύφθηκε µε ευθύνη
του υπηρεσιακού συµβουλίου …

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Και καλά κάνατε!
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): … και µε δική µας πο-
λιτική κατεύθυνση και θεωρώ πως και στη δευτεροβάθµια αυτές
είναι οι κατευθύνσεις. Ελπίζω µέχρι αύριο να έχουµε τα αποτε-
λέσµατα, αν όχι, εδώ είµαστε, να τα συζητήσουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δύο δικές µου παρατη-

ρήσεις. 
Πρώτον, καλώς επιδοκιµάζετε τον εποικοδοµητικό ρόλο των

επικαίρων ερωτήσεων και πώς µπορεί να παραχθεί πολιτικό απο-
τέλεσµα.

Δεύτερον, άριστος είναι ο συλλογισµός σας που οργανώνει
την απάντησή σας. Λέω και εγώ «γένοιτο». 

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Έτσι είναι.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Να είστε καλά, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την
Υπουργό κ. Εύη Χριστοφιλοπούλου.

Κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επίκαιρων
ερωτήσεων. 

Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.34’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 27 Σεπτεµβρίου 2011 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθε-
τική εργασία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει
διανεµηθεί.
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